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V dejinách ľudstva sa nikdy nestalo ani nestane, aby niekto vlast-
nou mocou vstal z mŕtvych. Ježiš Kristus je jediný, ktorý pre-
mohol smrť. Po krutom utrpení zomrel, ale na tretí deň vstal z 
mŕtvych.

Slávne Pánovo zmŕtvychvstanie je kľúčom k pochopeniu celé-
ho jeho života a základom našej viery. Bez tohto víťazstva nad 
smrťou – hovorí svätý Pavol – by bolo celé hlásanie márne a márna 
by bola aj naša i vaša viera.
Okrem toho Kristovo zmŕtvychvstanie je zárukou aj nášho budú-
ceho zmŕtvychvstania. Veľká noc je sviatkom nášho vykúpenia a 
teda radosti i vzdávania vďaky. Kristovo zmŕtvychvstanie je histo-
ricky dokázané. Je hlavnou pravdou našej katolíckej viery a bolo 
ohlasované od počiatku kresťanstva.

Apoštoli sú predovšetkým svedkami Ježišovho zmŕtvychvstania. 
My po mnohých rokoch hlásame to isté „Kristus žije“. Zmŕtvych-
vstanie je najväčší dôkaz jeho Božskej prirodzenosti a pravdi-
vosti jeho učenia. Dnešní odporcovia Krista podobne ako všetci 
doterajší, nedokážu vymazať túto udalosť z dejín ľudstva. Je 
potrebné oživovať vieru v Kristovo zmŕtvychvstanie, aby v našej 
duši nezanikla nádej vo víťazstvo a v odmenu, ktorú sľúbil svojim 
verným.

Prežívajme tajomstvo Veľkej noci zvlášť cez svätú omšu, ale usi-
lujme sa premeniť aj náš každodenný život na obetu spojenú s 
Kristovou obetou.
Zapojme do prežívania Veľkej noci všetkých, s ktorými žijeme.
     

 Jozef Kosmál SDB

Môj pohľad z tohto obrazu je taký ako pohľad z kríža... Dávam 
ľuďom nádobu, s ktorou majú prichádzať k prameňu milosrden-
stva po milosti. Tou nádobou je tento obraz s nápisom Ježišu, 
dôverujem ti.

Zo všetkých mojich rán ako z prameňa plynie milosrdenstvo pre 
duše, ale rana môjho srdca je prameňom nepreskúmateľného 
milosrdenstva. Z tohto prameňa vyvierajú všetky milosti pre 
duše. Spaľujú ma plamene zľutovania, túžim ich vyliať na ľudské 
duše. Hovor celému svetu o mojom milosrdenstve.

Ježišove slová svätej Faustíne (Denníček, 326, 327, 1190)

je i naším zmŕtvychvstaním 
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veľká noc očami detí

Na sviatok svätého Jána Bosca pred večer-
nou svätou omšou bola, ako každý piatok, 
v našom kostole poklona pred vystavenou 
Oltárnou sviatosťou. 

Okolo 17. hodiny sa prihrnulo na predné 
lavičky viac menších chlapcov a dve dievča-
tá. Boli dosť hluční, ale bola som presved-
čená, že Pánu Ježišovi ani donovi Boscovi 
to neprekážalo. Nezbednosť detí stúpala, 
preto som sa rozhodla ísť si k nim sadnúť 
skôr, ako by im niekto dal ostrú hranicu. 
Najmenšia z nich začala hneď so mnou 
komunikovať: „Teta, kedy bude sv. omša?“ 
Hovorím, že až o hodinu, nech sa idú ešte 
von hrať. Ale všetci ma začali presvied-
čať, že vonku je zima a oni to v kostole 
vydržia. Zaujímali sa o obraz dona Bosca. 
Niečo som im o ňom povedala a tiež som 

Po prežehnaní sa modlí:

1x Verím v Boha...
1x Sláva...
1x Otče náš...
3x Zdravas, Mária... s prosebnými invoká-
ciami:

1. Ježiš, ktorý nech rozmnožuje v nás 
úctu k Sedembolestnej Matke
2. Ježiš, ktorý nech rozmnožuje v nás 
dôveru k Sedembolestnej Matke
3. Ježiš, ktorý nech rozmnožuje v nás 
lásku k Sedembolestnej Matke

Nasleduje sedem častí ruženca. Každá sa 
začína modlitbou Otče náš,  potom nasle-
duje 7x Zdravas, Mária vždy s jedným 
ružencovým tajomstvom:

1. Ježiš, ktorého utrpenie ti Simeon 
predpovedal.
2. Ježiš, s  ktorým si utekala do Egypta. 
3. Ježiš, ktorého si s bolesťou tri dni 
hľadala.
4. Ježiš, ktorý sa stretol s tebou na 
krížovej ceste.
5. Ježiš, ktorého si videla umierať na 
kríži.
6. Ježiš, ktorého mŕtve telo si držala vo 
svojom náručí.
7. Ježiš, ktorého si s bolesťou položila 
do hrobu.

spomenula, že tu je živý Pán Ježiš. Viacerí 
sa začali rozhliadať dookola. Najmenšia na 
mňa pozrela úprimnými užasnutými očami: 
„Kde?? Kde??? Ozaj???...Teta, ale veď Ježiš 
zomrel...“ a ukázala na veľký kríž na stene. 
Obrátila som ich pozornosť aj na zmŕtvych-
vstanie a živého Ježiša v monštrancii. Zve-
davo si ju obzerali. Chlapci sa svojsky začali 
uchádzať o kľačadlo a nasledovalo to, čoho 
som sa od začiatku obávala... Ale po čase sa 
všetci vrátili do kostola a chlapci sa vybrali 
miništrovať. Dievčatá sa vystriedali v poko-
ji na kľačadle pred Sviatosťou. So záujmom 
sledovali záver adorácie. Všetky deti ostali 
do konca svätej omše. 

Spomenula som si pri tom na malého Miška 
z Oravy, ktorý na otázku mojej kamarát-
ky katechétky - čo hovoril Ježiš plačúcim 
ženám na krížovej ceste – s detskou úprim-

nosťou odpovedal: „Nebóójte sa! Ja to 
prežíííjem!“

Na tohoročný apríl pripadá tridsiate výro-
čie zverenia kríža Jubilejného roka vykú-
penia mladým. Práve týmto symbolickým 
aktom Ján Pavol II. začal veľké mládež-
nícke putovanie svetových dní mládeže. 
Toto pápežovo gesto na Veľkonočnú 
nedeľu 1984 sprevádzali slová: „Najdrah-
ší mladí, na konci svätého roka vám zve-
rujem samotný znak tohto jubilejného 
roka: Kristov kríž! Vezmite ho do sveta 
ako znak lásky Pána Ježiša k ľudstvu; 
ohlasujte všetkým, že iba v Kristovi, kto-
rý zomrel a vstal z mŕtvych, je spása a 
vykúpenie!“
     
    

Stanislava Prítrská

Po siedmom Zdravas, Mária vždy nasle-
duje modlitba Sláva Otcu a pridá sa zvo-
lanie: Svätá Matka, Krista rany, ktorými 
bol doráňaný, hlboko mi v srdce vtlač.

Po poslednom tajomstve sa modlí 3 x 
Zdravas, Mária so zvolaním..., Ježiš 
ktorého si s bolesťou oplakávala.

Ruženec sa zakončí modlitbou:

Modlime sa: 
Prosíme ťa, božský Spasiteľu, dožič 
nám, aby sme sa stali účastnými zásluh 
tvojho utrpenia, keď úctivo rozjímame 
o mukách a bolestiach tvojej panen-
skej Matky, ktoré prebodli jej nevinnú 
dušu, ako jej to predpovedal prorok 
Simeon. Amen.

S cirkevným schválením.

V našom kostole sa ruženec  

k Sedembolestnej Panne 

Márii modlievame v piatok 

pred rannou svätou omšou 

a v sobotu pred večernou 

svätou omšou o 17.30 hod.

moDlItBA posvÄtnÉho 
RUžencA  

k  seDemBolestneJ 
pAnne máRII 



3

 

BolesŤ 
sA pRemIeŇA nA 

RADosŤ

V dubnickom kostole možno v Roku 
Sedembolestnej Panny Márie získať 
úplné odpustky za obvyklých pod-
mienok na tieto mariánske sviatky:

28. júna: 
Nepoškvrneného Srdca Panny Márie 

(spomienka)

2. júla: 
Návšteva Panny Márie (sviatok) 

15. augusta: 
Nanebovzatie Panny Márie (slávnosť)

22. augusta: 
Panny Márie Kráľovnej (spomienka)

8. septembra: 
Narodenie Panny Márie (sviatok)

15. septembra: 
Sedembolestnej Panny Márie 

(slávnosť)
 

7. októbra: 
Ružencovej Panny Márie (spomienka)

21. novembra: 
Obetovanie Panny Márie (spomienka)

8. decembra: 
Nepoškvrnené Počatie Panny Márie 

(slávnosť) 

n .....Prežívame čas, kedy si zvlášť 
uvedomujeme aj náš vzťah k Bohu a 
jeho lásku k nám. 

Zároveň objavujeme vo svojom vnútri 
aj veľkú túžbu uzdraviť a obnoviť vzťa-
hy, ktoré sa narušili, ktoré sa oslabili 
alebo ochromili a ktorých uzdravenie a 
posilnenie si tak veľmi želáme. Najzá-
kladnejším miestom našich vzťahov je 
rodina.

.....Začiatkom adventu sme pripome-
nuli ohrozenie rodín zvonka. Ale jestvu-
je aj ohrozenie zvnútra, ak by sme sa 
neusilovali, ak by sme nevenovali čas a 
námahu, ak by sme neprosili o pomoc 
Boha pri obnovovaní, uzdravovaní, 
očisťovaní, oživovaní našich vzťahov v 
našich rodinách.

......Aj keď nám nie je ľahké priznať 
a najradšej by sme pozerali iným sme-
rom, v našom živote je prítomná bolesť, 
pochádzajúca z narušenia našich vzťa-
hov. Veľmi si želáme, aby nasledujúci 
rok bol príležitosťou ich uzdravovania 
a z toho dôvodu je pred nami ponuka 
prežívať tento rok ako Rok Sedem-
bolestnej Panny Márie. 

Je to práve 450 rokov odvtedy, ako 
začala v Šaštíne úcta k Sedembolestnej 
Panne Márii, ktorá je teraz aj osobitnou 
patrónkou našej vlasti. A na začiatku 
tejto úcty je príbeh uzdravenia manžel-
ského vzťahu manželov Angely a Imri-
cha Coborovcov.

Stalo sa to v roku 1564. Keď sa vracali 
v uzavretom koči do svojho šaštínske-
ho kaštieľa, prepukla medzi nimi ostrá 
výmena názorov. Táto výmena názorov 
bola len prejavom dlhodobej ťažkosti, 
ktorá narúšala ich vzájomné vzťahy v 
manželstve a ich vzájomnú lásku. Pôvod-
né opisy tejto udalosti zaznamenali, že 
ich vzájomné vzťahy narúšala výbušná 
povaha manžela Imricha. Je isté, že táto 
poznámka vyjadruje iba jednu čiastku 
mnohých rozmerov vzťahu manželov. 
Ale tá prudká výmena názorov v onom 
roku 1564 vyvrcholila tým, že rozhne-
vaný manžel dal koč zastaviť, manželku 
z koča vykázal a pokračoval v ceste. Čo 
mohla prežívať takto ponížená manžel-
ka? Iste opustenosť, neistotu, obavy zo 
straty manžela, pokušenia, zúfalstva a 
beznádeje. No Angela sa uprostred tejto 
skúšky obrátila o pomoc k Panne Márii. 
Veď  ona stála pod krížom svojho Syna, 
stála uprostred veľkej skúšky, stála s 
nádejou proti všetkej beznádeji. Iste aj 
Angela si v duši veľmi želala a modlila sa 
o Božiu pomoc na príhovor Panny Márie. 
Angela iste prosila o to, aby nestratila 

nádej v duchovnej bolesti 
a sklamaní. 
Po nejakom čase pri-
šiel po Angelu koč, aby 
ju odviezol domov. Tam 
ju čakalo prekvapenie 
- manžel, ktorý prosil o 
odpustenie. Bolesť v duši 
sa premieňala na radosť 
u oboch manželov. A 
keď sa spolu rozprávali 
o celej udalosti, Imrich 
sa stotožnil s prísľubom 
manželky Angely, že z vďačnosti dá postaviť 
sochu Sedembolestnej Panny Márie. Priamo 
na mieste vrcholiaceho konfliktu - aby sa 
tam, kde predtým triumfoval hnev, sprítom-
nilo víťazstvo lásky Božej Matky.

Ako hlbšie súvisí obnovenie manželského 
spolužitia a komunikácie s výjavom bolest-
nej Matky s mŕtvym Synom v náručí? 

... K uzdraveniu našich vnútrorodinných 
vzťahov vedie rozjímanie nad bolesťami 
Sedembolestnej Matky. Keď jej bolesť na 
Golgote vrcholila, práve vtedy nám Ježiš 
povedal, hľa, vaša matka. A jej povedal, 
pozri, tvoji synovia a dcéry. Tie slová pla-
tia aj po jeho zmŕtvychvstaní, veď ide 
o zmŕtvychvstanie vo vzťahoch v rodi-
ne. Mária počuje Simeonovu predpoveď o 
budúcich ťažkostiach: vtedy pozýva matky 
a otcov, aby v sebe obnovili vzájomnú ver-
nosť v šťastí i nešťastí, v zdraví aj chorobe. 
Mária sprevádzaná Jozefom do Egypta pozý-
va rodičov, aby na vlastné deti nezabúdali 
za žiadnych okolností, aby ich chránili pred 
novodobými Herodesmi. Mária tri dni hľa-
dá svojho Syna Ježiša, aby bolo jasné: ona 
rozumie trápeniu otcov a mám, čo stratili 
dosah na svoje deti oddané zlým závislos-
tiam. Kiež by ich raz našli v chráme, pri 
Ježišovi, v Bohu. Mária, ktorá stúpa hore 
po krížovej ceste a stretáva Syna vedeného 
na popravisko, nás pozýva všímať si vzá-
jomne naše každodenné kríže a niesť ich 
spoločne Golgotami každodenného života. 
Všetko toto môže tvoriť spoločnú skúsenosť 
rodín, môže ich to stmeliť do stále zrelších 
a hlbšie ukotvených vzťahov.

Z uvedeného je zrejmé, že rozjímanie nad 
súženiami Sedembolestnej nielenže nie je 
únikom z reality, ale je účinnou duchov-
nou inšpiráciou k aktívnemu prístupu voči 
skutočnostiam tohto sveta. Preto v záujme 
upevnenia, posvätenia a uzdravenia vzťahov 
pozývame rodiny modliť sa spolu modlit-
bu ruženca, alebo iné mariánske modlitby. 
Modlitbou prelamujeme uzavretosť do seba 
a s Máriou sa otvárame pre Boha. Otvárame 
sa aj voči ľuďom a stávame sa schopnými 
riešiť naše vzťahy s nimi. 

....Týmito modlitbami sa, drahí bratia a 

sestry, pripravíme na slávnostné zve-
renie Slovenska pod ochranu Sedem-
bolestnej Panny Márie. Stane sa tak na 
jej sviatok 15. septembra 2014 v Bazili-
ke Sedembolestnej Panny Márie v Saští-
ne. Ona nás naučí, že obeta a bolesť 
je cestou skutočnej lásky. Lásky, ktorá 
aktívne koná všetko pre dobro a posvä-
tenie svojho okolia, a tak ohlasuje, že 
konečné víťazstvo patrí Kristovi. ...

 Z Pastierskeho listu biskupov 
Slovenska na Slávnosť Bohorodičky 

Panny Márie (1. januára 2014), 
zdroj kbs.sk
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Rozhovor  s  donom  Jozefom  kosmálom sDB

n Pôsobí v našej farnosti už od roku 
1995, no napriek tomu zostáva stále 
nenápadným. Kňaz, s ktorým sa aj 
po toľkých rokoch porozprávam rov-
nako úprimne, ako tomu bolo vtedy, 
keď do Dubnice prišiel. Don Jozef 
Kosmál v tomto roku, ak  Pán Boh dá, 
oslávi 85 rokov života a 55. výročie 
kňazstva. Oslovil som ho s ponukou 
na rozhovor, na čo mi on, s humorom 
jemu vlastným, odpovedal, že sú tu 
lepší kandidáti, ale aj tak vie, že sa 
ma nezbaví, a preto súhlasil. 
  
n Pán dekan, kde hľadať korene 
Vášho kňazského a saleziánskeho 
povolania?

V prvom rade hovoríme, že povoláva 
Boh. My sa rozhodujeme prijať Božie 
povolanie. Ja som sa stretol so sale-
ziánmi v Šaštíne, kde je dodnes gym-
názium. Šaštín je známe mariánske 
pútnické miesto. Aj ja som 
tam putoval v roku 1942. 
Saleziáni tam mali otvorený 
dvor, ihrisko, kde sa chlapci 
hrali a večer bolo divadel-
né predstavenie. Dozvedel 
som o možnosti prihlásiť 
sa ku nim do gymnázia. 
Pretože sa mi páčil vese-
lý život chlapcov, prihlásil 
som sa i ja. Bol som tam v 
rokoch 1942 – 1947. Popri 
štúdiu nás saleziáni viedli 
k viere v Boha a k salezi-
ánskemu štýlu života. Bola 
to príprava na noviciát, do 
ktorého som vstúpil v roku 
1947 v Hronskom Beňadiku 
a po roku som skladal prvé 
rehoľné sľuby.

n Čo nasledovalo po noviciáte?

Pokračoval som v štúdiu. Žiaľ, v roku 
1950, v noci z 13. na 14. apríla nás 

komunisti odvliek-
li do Podolínca. Bol 
som v PTP a neskôr v 
zamestnaní.

n Kedy a ako ste 
dokončili štúdiá?

V zamestnaní som 
pracoval 20 rokov v 
Bratislave, kde býva-
li a pracovali viace-
rí saleziáni. Vďaka 
pomoci starších sale-
ziánov som tajne 
študoval teológiu. 
V súkromnom byte 
ma pán biskup Korec 
vysvätil za kňaza.

n Ako ste sa dostali do pastorácie?

Politické pomery sa zmenili natoľko, že taj-

ne vysvätení kňazi mohli vystúpiť na verej-
nosť a zapojiť sa do farskej pastorácie.

n Kam viedli potom Vaše kňazské kroky?

Salezián Anton Ra-
došovský hovoril o 
mne pánu biskupovi 
Pásztorovi, ktorý mi 
v roku 1974 ponúkol 
miesto kaplána v 
Ilave. Z Ilavy ma 
následne preložil 
za správcu farnos-
ti do Adamovských 
Kochanoviec, kde 
som pôsobil až do 
roku 1995.

n V tom roku Vás 
preložili do Dubni-

ce nad Váhom. Popri farskej službe 
ste dostali na zodpovednosť viesť 
saleziánskych spolupracovníkov.

Cirkev na 2. vatikánskom koncile upo-
zornila na úlohu laikov v Cirkvi. Sale-

ziánski spolupracovníci 
majú spolupracovať s 
miestnym farárom na 
oživovaní viery a mra-
vov. Táto úloha je v 
Cirkvi nová a pomerne 
ťažko sa ujíma. Farní-
ci sú ochotní pracovať 
na brigáde, opravovať 
kostol, ale nie sú zvyk-
nutí privádzať ľudí ku 
kresťanským ideálom. Je 
to ideál, pre ktorý treba 
ešte veľa urobiť. Využi-
me čas, ktorý nám Pán 
Boh dáva a s radosťou 
kráčajme k Bohu.

n Blížia sa sviatky Veľ-
kej noci, ktoré ste ako 
kňaz slávili už mnoho-

krát. Čo je podstatou kresťanskej Veľ-
kej noci?

Je to veľká láska Krista Bohočloveka, 
ktorý sa z lásky k nám obetuje až na 
smrť. Ako salezián sa zaujímam zvlášť 
o mladých. V kostole, na náboženstve 
i vo voľnom čase som sa snažil viesť 
všetkých k tomu, aby pristúpili na Veľkú 
noc k sviatosti pokánia a svätému prijí-
maniu, aby si zvykli sláviť každú nede-
ľu ako oslavu Veľkej noci. A to prajem 
všetkým veriacim. 

Pán dekan, ďakujem Vám za rozhovor 
a v mene našej farnosti Vám k toh-
toročným jubileám prajeme hojnosť 
Božích milostí a vyslovujeme úprimnú 
vďaku za všetko, čo pre nás robíte.

Jozef Štefún ml.
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Čo najsrdečnejšie Vás všetkých, každého 
zvlášť, pozdravujem a vyprosujem hoj-
nosť Božieho požehnania, pokoja a lás-
ky. Dnes je nedeľa, vonku veľmi škaredé 
počasie – dobre prší – a ja mám trochu 
voľného času, aby som Vám napísala pár 
riadkov, ako sa máme, čo nového tu u 
nás. Vďaka Pánovi chrípka už prešla, naj-
viac na ňu doplatili naše starké sestričky, 
86-ročná s. Veronica musela mať zopár 
dní aj kyslík, ale dostala sa z toho na 
prekvapenie dobre. Sestra Anna Mária sa 
zasa dosť dlho trápi s otvorenou ranou 
na nohe. Tá jej bude ešte určite dlho 
trvať a ani nevedno, či sa ešte zahojí. 
V utorok na Pannu Máriu Lurdskú má 87. 
narodeniny! Píšem Vám o zdraví našich 
starších sestier, lebo okrem iných služieb 
raz za čas mám aj turnus v ošetrovni, 
kde som celý deň aj noc s nimi. Tento 
týždeň mám vonkajšiu službu, dúfam, 
že nebudem musieť veľa chodiť v zlom 
počasí... V sobotu príde jedno dievča od 
Firenze, ktoré som začala stretávať a 
viesť k rozpoznaniu povolania. Myslím, že 
Pán ju naozaj volá k nasledovaniu. Volá 
sa Eleonóra, má 28 rokov a pracuje ako 
ekonómka. Uvidíme, kde nás Pán dovedie 
na tejto spoločnej ceste. 

Boli by sme veľmi radi, keby toto bolo jej 
pravé miesto, už dlhý čas nemáme mladé 
sestry, ktoré by nielen vstúpili, tých bolo 
dosť, ale aj zotrvali. V rehoľnom živote 
je to tak ako v manželstve, kým všetko 
funguje podľa vlastných predstáv ešte to 
ide, keď sa však treba postarať o druhé-
ho, dať osobné záujmy bokom, zniesť 
slabosti, neporozumenie, to je už lepšie 
„vrátiť sa k mame“. Tu vyrastá taká nová 
generácia. A okrem toho bez stabilnej 
práce. Rehoľný život určite nie je ľahký, 
je to však miesto, kde sa úplne z lásky 
darujeme Bohu i ľuďom, a to nás robí 
šťastnými. Ale aj život v súčasnom svete 

Milí farníci, aj náš premonštrátsky rád má 
viacerých svätých, ktorí vo svojej dobe boli 
príkladom vernosti evanjeliu. Ako jeden z 
posledných blahorečených našej premon-
štrátskej rodiny je bl. Jakub Kern, ktoré-
ho bl. Ján Pavol II. blahorečil v roku 1998 
vo Viedni. S jeho krátkym životopisom sa 
chcem s vami podeliť.

Bl. Jakub Kern, O. Praem, sa narodil 11. 
apríla 1897 vo Viedni. Pri krste dostal meno 
František Alexander; Jakub bolo jeho rehoľ-
né meno. Už ako malý chlapec zatúžil stať 
sa kňazom. Ako jedenásťročný, intelektu-
álne nadaný, začal chodiť do malého semi-
nára v Hollabrunne. Rád a často sa modlil. 
V štrnástich rokoch zložil sľub doživotnej 
čistoty a bol prijatý do tretieho rádu sv. 
Františka z Assisi. Počas prvej svetovej voj-
ny, krátko po maturite, sa dal zapísať ako 
dobrovoľník do armády. Aj vo vojenskej 
službe pokračoval v každodenných adorá-
ciách Najsvätejšej Sviatosti. Prosil Boha, 
aby mohol trpieť pre Krista. Jeho želanie 
sa čoskoro vyplnilo. V septembri 1916 utr-
pel ťažké pľúcne zranenie, z ktorého sa už 

nie je ľahký a veselý. 
Predvčerom mi prišla 
aj pozvánka na voľby 
do Európskeho parla-
mentu, ktoré budú v 
máji. Tým, že mám 
trvalé bydlisko tu, 
môžem voliť talian-
skych predstaviteľov, 
ale nie slovenských, je 
prísne zakázané voliť 
za obidva štáty. O tali-
anskej politike Vám 
písať veľa nebudem, 
vidím, že majú vždy 
trochu nešťastia s ľuď-
mi, ktorí sa síce dostali do parlamentu, aj do 
vlády, ale konajú bez akejkoľvek zodpoved-
nosti k vážnej situácii, v ktorej sa celá krajina 
nachádza. To som si istá, že mi poviete, že aj 
na Slovensku to nie je inak. 

Veľmi som si na Vás, na celú Dubnicu, spo-
mínala na sviatok dona Bosca, ako ste určite 
oslavovali „vo veľkom“. Na toľkých saleziánov 
som si pospomínala: od dona Čakánka, Šipkov-
ského, až po tých súčasných. Úplne osobitne 
som zverila otcovskému orodovaniu sv. Jána 
Bosca dona Gavendu.

2. februára bol sviatok zasväteného života, 
teda aj nás. Počuli sme peknú kázeň Sv. Otca 
Františka a dozvedeli sme sa, že rok 2015 
bude celý rokom zasväteného života. Uverej-
nili aj správu, že Sv. Otec pracuje na novom 
dokumente o kontemplatívnom živote, teda 
pre nás! V tomto období sme si aj pozorne 
čítali jeho dokument o evanjelizácii Evangelii 
Gaudium, z ktorého naozaj vyžaruje radosť z 
viery, túžba, aby každý kresťan bol nástrojom 
Božieho milosrdenstva, svedkom Krista, aby 
sme nežili svetsky, ale podľa evanjelia.
Cirkev nežije v Európe v jednoduchej situácii. 
O chvíľu nielenže nebude kňazov na slúženie 
svätej omše, ale rodičia už nebudú ani krs-
tiť deti. Také pokušenie zatvoriť sa sami do 
seba, starať sa len o tú malú skupinku ver-

ných, čo zostala, len sa sťažovať... A 
práve to treba prekonať. Viera v Ježiša 
je svetlo nielen pre nás, ale potrebu-
je ho celý svet. Netreba sa ho báť, ale 
smelo k nemu vykročiť. Sme chudobní 
na materiálne hodnoty, ale vlastníme 
bohatstvo, ktoré nám dáva pravé šťastie,  
svetlo, pokoj srdca aj v životných skúš-
kach, ktoré nikoho neobídu. Buďme si 
vedomí, že napriek toľkým našim ľud-
ským nedostatkom, nedokonalostiam sme 
soľou a svetlom sveta. V čase ťažkosti a 
utrpenia máme kam načrieť, nabrať vždy 
novej sily a nádeje. Nádej je ako kotva 
zakotvená na brehu večného šťastia s 
Bohom. Tam putujeme, niekedy ľahko, 
veselo, inokedy zas unavení pod ťarchou 
kríža, nikdy nie sami. Tí, čo nás čakajú v 
cieli, sa za nás neustále modlia. My pútni-
ci sa navzájom podopierame jeden o dru-
hého. Veľmi Vám každému prajem pravé 
radostné svetlo srdca, aby ste vždy boli 
pevní v nádeji. Buďte si istí, že každý deň 
v modlitbe kráčam s Vami, na každého s 
láskou pamätám. 

Pozdravujem... dubnických farníkov. 
Všetkých nech Vás Boh žehná!

                                   Vaša sestra
 Chiara Gabriella Kilianová, klariska

list z Assisi

naša doba potrebuje svätých

nikdy nezotavil. 
Počas liečebné-
ho zotavovania 
začal navštevo-
vať seminár vie-
denskej arcidie-
cézy. Povojnové 
obdobie a roz-
pad monarchie 
ho priviedli k 
hlbokej zmene; 
vstúpil do pre-
monštrátskeho 
kláštora v Gera-
se. 
Nachádza svoje 

povolanie: 
prial si byť 
z m i e r n o u 
obetou za 
odpadlého 
rehoľn íka, 
ktorý vstúpil 
do českomo-
ravskej husit-
skej cirkvi. 
Bol veľmi 

veselým a vľúdnym spolubratom a  šťast-
ným novicom. V roku 1921 zložil dočasné 
sľuby. Vďaka indultu mohol byť vysväte-
ný za kňaza už 23. júla 1922. Začína sa 
však ozývať bolesť zranených pľúc. Všet-
ko prijíma pokojne, a napriek všetkému 
s veľkým nadšením začína svoju kňazskú 
službu. V roku 1923 podstupuje núdzovú 
operáciu, avšak bez narkózy, pretože je 
veľmi oslabený. Onedlho nasleduje ďal-
šia, v deň určený na skladanie večných 
sľubov. „Večné sľuby už budem skladať v 
nebi“. Tak sa i stalo. Zomrel v povesti svä-
tosti 20. októbra 1924.  

Na záver niekoľko otázok na zamyslenie:

1. Ako žijem svoje kresťanské povolanie v 
prostredí, do ktorého ma povolal Boh? 
Som príkladom pre druhých?
2. Obetujem svoje modlitby, prácu, cho-
robu ako zmierne pokánie za druhých ?
3. Neprestávam aj v ťažkostiach dôvero-
vať Bohu?

Vyprosujem nám všetkých milosť verné-
ho nasledovania Krista aj na príhovor bl. 
Jakuba Kerna.

s. Vojtecha Mereďová
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európskeho parlamentu 
mUDr. Annou Záborskou

RoZhovoR

n Aké je podľa Vás postavenie cir-
kevných škôl v spoločnosti v súčasnom 
období?

Vzdelávanie a hodnoty spolu veľmi úzko 
súvisia. Aby človek dokázal žiť život v 
prospech spoločnosti, musí sa riadiť hod-
notami, ktoré prospievajú spoločnému 
dobru, dobru každého jedného človeka 
a zároveň sú prospešné pre všetkých. Na 
týchto hodnotách by mal stavať všetku 
svoju činnosť, svoje konanie v budúcnos-
ti. Hodnoty nemôžu byť každý deň iné v 
závislosti od toho, aká väčšina v spoloč-
nosti rozhoduje - a je to jedno, či je to na 
národnej, európskej alebo celosvetovej 
úrovni. Takéto hodnoty nie sú stabilné, 
nemôžeme počítať s tým, že sú rešpekto-
vané a to do spoločnosti vnáša neistotu.
Cirkevné školy majú v sieti škôl významné 
postavenie, pretože práve ony sa opierajú 
o stabilné hodnoty vychádzajúce z prirod-
zeného zákona a prirodzeného poriadku. 
Tieto  hodnoty sú všeľudské, sú dobré pre 
celé ľudstvo. To znamená, že platia nie-
len pre veriacich. A keďže ide o cirkevné 
školstvo, hodnoty, ktorým učí, sú zároveň 
v súlade so zjaveným Božím zákonom. Cir-
kevné školy poskytujú kontinuálne a syste-
matické vzdelávanie. Deti aj ich rodičia už 
od prvého ročníka vidia, ako sa zväčšujú 
ich vedomosti a rozširuje obzor pozna-
nia. Postupom času zároveň objavujú, že 
to, čo sa učili o hodnotách, je všeobecne 
platné v každodennom živote. Často sa 
spochybňuje náboženstvo, vierovyznanie, 
ale zatiaľ nie je známe, že by niekto spo-
chybňoval kresťanské hodnoty.

n Akým spôsobom by sa cirkevné školy 
mohli ešte viac zviditeľniť, do akých 
projektových aktivít a výziev by sa 
mohli zapojiť?

Na začiatku po zriadení cirkevných škôl 

bolo nadšenie, podobné ako po prevrate v 
roku 1989. Avšak trendy, ktoré sú v súčasnej 
spoločnosti, sa dotýkajú aj veriacich ľudí. Ako 
keby to, čo nám je prístupné, to, čo máme 
na dosah a nemusíme  za to platiť, prestalo 
byť vzácne. Možno keby cirkevné školy boli 
pre rodičov finančne nákladnejšie,  než sú, 
tak by si ich viac vážili. Výbornou reklamou 
pre cirkevné školy je uskutočňovanie rôzno-
rodých aktivít, prezentovanie školy navonok, 
ale najdôležitejšie je systematické venovanie 
sa deťom. Keď budú rodičia vidieť, čo dáva 
škola ich deťom a celej rodine, sami budú o 
škole hovoriť a robiť jej reklamu. A v nepo-
slednom rade tou najlepšou reklamou pre 
školu je kvalita vzdelania jej absolventov. 
Významným zviditeľnením cirkevnej ško-
ly je uplatnenie jej žiakov v ďalšom živote. 
Pozor na prehnanú reklamu, pretože tá ľudí 
skôr odradí. Cirkevné školy by však mali byť 
sebavedomé a uchádzať sa o rôzne projekty 
a výzvy. Nemali by byť odstavené na vedľajšiu 
koľaj len preto, že ich zriaďovateľom nie je 
štát. Rozhodovať by mala zásadne len kvalita 
projektu.
 
n V súčasnom období silnie úsilie o presa-
denie gender ideológie v školách, ako aj 
o plánované zavedenie sexuálnej výcho-
vy. Plánujete aj v tejto otázke podniknúť 
nejaké kroky a rozvinúť iniciatívy?

10 rokov pracujem v Európskom parlamente 
vo Výbore pre práva žien a rodovú rovnosť, 
takže táto problematika je mi známa. Podľa 
mňa je najideálnejším riešením posilnenie 
prirodzenej rodiny, potreba bojovať za niečo 
a nie ísť proti niečomu. Musíme si uvedomiť 
aj naše limity, posilniť zdravú rodinu, vzťahy 
medzi rodičmi a deťmi, vzťahy medzi rodič-
mi navzájom, aby rodiny boli hrdé na to, že 
fungujú. Je potrebné posilniť materstvo a 
otcovstvo, dosiahnuť uznanie a ocenenie 
toho, čo matky a otcovia starostlivosťou o 
deti prinášajú spoločnosti. Toto je najlepšia 
alternatíva voči rodovej ideológii.

n Zorganizovali ste aj konferenciu Rodina 
– zosúladenie rodinného a pracovného živo-
ta. Mohli by ste nám povedať o tejto Vašej 
aktivite a taktiež, ako sa Vám osobne darí 
zosúladiť rodinný a pracovný život?

Začnem druhou časťou otázky. Politike sa 
venujem od roku 1990. Vidím, aký je to pro-
blém, zosúladiť rodinný a pracovný život, 

najmä keď sú deti menšie. Nie je to jed-
noduché. Naše deti sú už dospelé a majú 
vlastné rodiny, takže keď nie som doma, 
chýbam najmä vnúčatám. Ak sa chcú 
politici, resp. ženy političky zodpovedne 
venovať svojej práci, je to určite jedno-
duchšie, keď už ich deti odrastú.
Konferencia Rodina a zosúladenie rodin-
ného a pracovného života bola jednou 
z troch konferencií organizovaných Slo-
venskou spoločnosťou pre rodinu, ktorej 
som predsedníčkou, v spolupráci s Výbo-
rom Národnej rady Slovenskej republiky 
pre sociálne veci. Je to súčasť projektu 
Organizácie spojených národov. Práve 
OSN vyhlásila Medzinárodný rok rodiny, 
ktorého 20. výročie si pripomenieme v 
máji  tohto roku. Pri tejto príležitosti sa 
OSN venuje predovšetkým trom témam: 
zosúladenie rodinného a pracovného 
života; solidarita medzi generáciami a 
tiež rodina a chudoba. Na našich me-
dzinárodných konferenciách sa snažíme 
načrtnúť a pomenovať problémy, kto-
ré sa bezprostredne dotýkajú rodiny, 
a spoločne hľadáme spôsoby, ako ich 
riešiť. 

n Pravidelne organizujete podujatie 
Deň rodiny. Táto akcia je väčšinou 
organizovaná v krajských mestách. 
Neplánujete jej uskutočnenie aj v 
menších mestách, napríklad v Dubnici 
nad Váhom?

Každá oblasť, ktorej sa politici venujú, 
sa priamo alebo nepriamo dotýka rodiny, 
či už ide o otázky školstva, zamestnanos-
ti, zdravotnej starostlivosti, životného 
prostredia, cestovného ruchu a pod. Na 
všetky oblasti politiky sa preto treba 
pozerať zo zorného uhla rodiny. Európ-
ska únia nemá právomoc zasahovať do 
rodinnej politiky, ale robí politiku, ktorá 
rodinu bezprostredne ovplyvňuje. Preto 
sa snažím držať ruku na pulze týchto 
rokovaní, aby sa aj v Európskom parla-
mente obmedzili negatívne vplyvy na 
rodinu. Dlhodobo presadzujem, aby sa 
pri príprave politiky na európskej úrov-
ni zohľadňoval záujem rodiny. Na Dňoch 
rodiny sa nezúčastňujem iba v krajských 
mestách, ale aj v menších mestách a 
obciach. Napríklad v minulom roku bola 
pre mňa veľmi pekným zážitkom oslava 
Dňa otcov v Pruskom. Ak mi to povinnos-
ti dovolia, s radosťou prijmem pozvanie 
do Dubnice nad Váhom na oslavu sviat-
ku Panny Márie Pomocnice v máji 2014. 
Jedna poznámka na okraj: Podobné akti-
vity, do ktorých sa zapájajú celé rodi-
ny, uskutočňujú napríklad aj saleziáni v 
Ríme. Zúčastňujú sa ich aj naše vnúčatá 
s rodičmi. 

Za rozhovor ďakuje
Darina Drusová
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n Už mnohokrát sme si v našej far-
nosti pripomínali 25. marec ako Deň 
počatého dieťaťa. I v tomto roku sme 
si spomenuli na našich nenarodených, 
možno sme sa pomodlili, pripli bielu 
stužku... Možno sme i premýšľali nad 
nespravodlivosťou, zákonmi a roz-
hodnutiami, ktoré im nedovolia žiť.

Chcem trošku upriamiť pozornosť na 
tých najmenších a najbezbrannejších, 
ktorých život začína v sklenenej vyste-
rilizovanej Petriho miske v niektorom z 
mnohých, k tomu určených, laboratórií 
vo svete i na Slovensku. Sú ich milióny 
a vznikajú po tom, ako sa neplodný pár 
rozhodne podstúpiť umelé oplodnenie. 
Možností je viac, ale asi najbežnejšou 
je metóda IVF, pri ktorej žena podstú-
pi hormonálnu stimuláciu vaječníkov 
a po nej sa v jednom cykle uvoľní nie 
jedno, ale približne 10 vajíčok. Tým 
príslušní odborníci umožnia stretnúť sa 
so spermiou/ami a následne vyberú po 
predimplantačnej diagnostike asi 2-3 
potenciálne najvhodnejšie a najkva-
litnejšie embryá, ktoré sú prenesené 
do maternice alebo vajíčkovodu ženy. 
Ostatné sú buď zmrazené pre prípadné 

                                                     
n „Všetko som vsadil na jednu kartu 
– buď Boh existuje, alebo neexistuje. 
Ja pevne verím, že áno...,“  opisuje 
svoju neúnavnú prácu kňaz Marián 
Kuffa v najnovšom dokumente. 

Aj ja som neodolal a navštívil som 
kino. Dej a jeho posolstvo sú skutoč-
ne dojímavé. Nie, nechystám sa písať 
dlhú recenziu, chcem len vykresliť 
to silné posolstvo a podeliť sa s ním. 
Marián Kuffa v ňom vykresľuje prácu 
v materiálne aj duševne zanedbaných 
rómskych osadách. Na prvý pohľad by 
sa zdalo, že tento príbeh sa nás vôbec 
nedotýka. Preto aj mnohí pri odcho-
de z kina zavzdychali. Áno, nie kaž-
dý z nás môže ísť pracovať do takých 
extrémnych podmienok, konať dobro 
je však pre nás ako kresťanov povin-
nosťou a hlavným cieľom života.

Ak sa zamyslíme a nazrieme hlboko 
do našej duše, ak si aj pripomenieme 
slová kajúcnosti, ktoré opakujeme pri 
každej svätej omši: „...vyznávam, že 
som veľa zhrešil myšlienkami, slova-
mi, skutkami a zanedbávaním dobré-
ho..., “ uvedomíme si, že naozaj sme 
niekedy konanie dobra odsunuli na 
druhú koľaj. Možno z lenivosti, sebec-
kosti a pohodlnosti a hlavne s jedným 

chudobní z petriho misky 

podstúpenie ďalšieho cyklu (pričom efek-
tivita sa proti „čerstvým embryám“ znižu-
je až o polovicu), znehodnotené, použité 
na vedecké účely, alebo darované inému 
páru.
Toto sú naši najmenší, najúbohejší a najme-
nej spomínaní a ja ako študentka biológie 
vnímam silnú potrebu upriamiť pozornosť 
práve na nich. 

Umelé oplodnenie je dnes už nie málo 
využívanou  technológiou, keďže približne 
každý 6. pár vykazuje problémy zníženej 
plodnosti. Na Slovensku väčšinou prvé tri 
cykly (hormonálna stimulácia vaječní-
kov->odobratie väčšieho počtu vajíčok-
>oplodnenie->vloženie do maternice/
vajcovodu) prepláca poisťovňa, pričom 
úspešnosť jedného cyklu sa pohybuje v 
rozmedzí 5-25%.

Nechcem veľmi filozofovať, ale celkom 
spontánne sa tu však vynára otázka: Koľko 
malých súrodencov sa v konečnom dôsled-
ku nedožije narodenia svojho „najkvalit-
nejšieho“ súrodenca?
Nechcem tiež súdiť. Som príliš mladá, aby 
som chápala bolesť páru, ktorý cez pro-
blém neplodnosti celým svojím srdcom 

túži po svojom vlastnom potomkovi.
Chcem len, aby za tieto deti niekto 
bojoval. Aby to nebol len materiál, o 
ktorom môže človek rozhodnúť, pri kto-
rom môže spraviť chybu a jednoducho 
„ju“ spláchnuť do odtoku. 
A tiež túžim po tom, aby páry hľadali 
možnosti niekde, kde sa nebudú musieť 
raziť cez morálne otázky, podstupovať 
kroky proti vlastnému svedomiu. Minulý 
rok som sa s jednou takouto možnosťou 
zoznámila a dnes o nej píšem svo-
ju diplomovú prácu. Jedná sa o NaPro 
technológiu, ktorá sa usiluje i pomocou 
sledovania ženského cyklu nachádzať 
problémy a liečiť ich. A určite je týchto 
možností viac.

Verím, že i toto je jedna z možností, 
ako bojovať za život. Hľadať, vzdelávať 
sa, pomáhať tým, ktorých sa to týka. 
Stáť pri nich, modliť sa, nesúdiť, ale 
ponúkať iné adekvátne možnosti.

Spracovala Anna Šumichrastová 
ankasumi@gmail.com

chcem byť Božím nástrojom!

nebezpečným ospravedlnením – „aj tak 
nič nezmením, aj tak tým nikomu nepo-
môžem.“ Pritom stačí tak málo. Nikto 
nás nenúti konať obdivuhodné veľké veci, 
stačí len nezanedbávať maličkosti. Veď 
ľudí, ktorí potrebujú našu malú pomoc a 
povzbudenie, nájdeme všade vôkol nás. 
Pomôcť staršiemu s taškou, pridržať dve-
re, pustiť sadnúť staršieho v kostole alebo 
v autobuse. Prípadne navštíviť niekoho, 
kto je chorý alebo len navštíviť blízke-
ho... 

Kanálov, kde možno konať dobro, je 
nespočetné množstvo, stačí len chcieť. 
Alebo si snáď myslíme, že konať dobro je 
zbytočné?
A keďže je ľudské zmýšľanie limitované a 
niekedy sa nám môže zdať, že naše skutky 
aj tak nie sú potrebné a dokonca nieke-
dy aj márne, treba si brať príklad viery. 
Vrátim sa k spomínanému dokumentu a 
slovám skromného kňaza, ktorého práca s 
Rómami neprináša veľké očividné výsled-
ky. Kuffa však tvrdí: „Pán Boh ťa nebude 
súdiť za tvoje výsledky, ale za snahu, kto-
rou chceš konať dobro a za lásku, ktorú 
rozdávaš.“

Vtedy človek prežíva nový rozmer, v kto-
rom už nie ja, ale Pán Boh skrze mňa 
koná dobro a premieňa úbohé ľudské činy 

na silné dotyky Božej lásky. Aby som 
uviedol príklad, možno to niekto z 
vás pozná, návšteva chorého nie vždy 
môže byť naoko príjemná. Trpiaci 
nie vždy dokáže slovami poďakovať, 
prípadne dať iným spôsobom najavo 
radosť z návštevy. Ak by sme sa na to 
pozreli ľudskými očami, naša práca  a 
návšteva vyzerá ako zlyhanie. Ak však 
prichádzam s vierou a v trpiacom vidím 
samého Krista, vtedy pevne verím, že 
aj keď ja nič nezmením, Pán Boh sa už 
o zvyšok postará. On dokáže preniknúť 
do srdca človeka a konať neskutočné 
zázraky. 
     
Určite každý pozná podobenstvo o 
horčičnom zrnku, ktoré vyjadruje silu 
viery. Nebojme sa v duchu evanjelia 
konať dobro všade, kde sa nachádza-
me. A nepodceňujme ani silu skutočne 
malých skutkov lásky. 

Veď čokoľvek, čo konáš s vierou, Pán 
Boh dokáže premeniť na veci nevída-
né. A tak aj jednoduché milé slovko 
môže spôsobiť posun celých vrchov...!

Marek Strapko
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Dubničania s úctou spomínajú

nA svoJho kŇAZA

n Dubnická farnosť si v máji 2014 pri-
pomenie nedožité výročie dona Jozefa 
Čakánka – 100 rokov od jeho narodenia. 
Bol prvým správcom farnosti z reho-
le saleziánov v našom meste, veľkou 
mierou sa podieľal na vybudovaní cir-
kevných objektov a položil pevné zákla-
dy saleziánskemu dielu v Dubnici nad 
Váhom.

Vdp. dekan Jozef Čakánek v Dubnici nad 
Váhom pôsobil 16 rokov.
Narodil sa 12.5.1914 v Kotešovej. V roku 
1931 vstúpil do rehole saleziánov sv. Jána 
Bosca v Šaštíne. V rokoch 1941 – 1945 
absolvoval Bohosloveckú fakultu v  Talian-
sku. Za kňaza bol vysvätený dňa 6.1.1945 
v Bratislave. Tam v rokoch 1945 – 1949 
pôsobil ako učiteľ a riaditeľ saleziánskeho 
oratória. Prvá farnosť, do ktorej nastúpil, 
bol Poprad, kde pôsobil v r. 1950 – 1952. 
Keď pripomíname toto obdobie treba spo-
menúť, že krízové obdobie v 50. rokoch 
žiadnemu kňazovi nepridalo na optimiz-
me ani na zdraví. V rokoch 1955 – 1957 
bol neoprávnene väznený. V rokoch 1957 
– 1967 pracoval vo výrobe ako robotník. 
Boli to roky skúšky a vernosti pre každého 
kňaza. V rokoch 1967 – 1969 pôsobil ako 
správca farnosti na Kysuciach. Do Dubnice 
nad Váhom prišiel v októbri 1969.

V Dubnici nad Váhom urobil veľa a veľa 
chcel ešte urobiť. Často propagoval 
zásadu Ora et labora – Modli sa a pracuj. 
Zdôrazňoval, že kresťania na Slovensku 
v tomto období majú žiť pre Cirkev a 
spoločnosť aktívne, tvorivo a zodpoved-
ne. Povzbudzoval kresťanov, aby neboli 
nábožensky ľahostajní, ale aby boli pev-
nými článkami Kristovej cirkvi. Snažil sa 
pozdvihnúť pocit zodpovednosti každé-
ho veriaceho za osud dubnickej farnosti 
a hlavne za jej budúcnosť. Veľa energie 
venoval mládeži, ktorú viedol v salezián-
skom duchu. I pod jeho vplyvom sa niek-
torí mladí chlapci rozhodli pre duchovné 
povolanie. Medzi prvými jeho odchovan-
cami boli: vdp. Jozef Dvorský a vdp. Juraj 
Drobný. Neskôr to boli: vdp. František 
Kohút, vdp. Andrej Porubčin a vdp. Peter 
Brodek. Záležalo mu na výstavbe a údrž-
be cirkevných objektov. Na fare vytvoril 
pre rehoľnú sestru Máriu Černú priaznivé 
podmienky, aby sa okrem vedenia domác-
nosti a varenia mohla venovať aj výchove 
mladých saleziánok. Tie do Dubnice nad 
Váhom prichádzali tajne z rôznych regió-
nov Slovenska.

Sr. Márii Černej pri varení pomáhali aj 
ďalšie dubnické ženy. Hlavne vtedy, keď 
farníci prišli na brigádu. Tie sa na fare 
organizovali často.

Pripomeňme si aspoň najdôležitejšie úlo-
hy, ktoré sa mu okrem pastoračnej práce 
podarilo v Dubnici nad Váhom zrealizo-
vať:
Dal vymaľovať kostol zvonku i zvnútra, 
v kostole sa zaviedlo ústredné kúrenie, 
vymenila sa podlaha a zhotovili sa nové 

lavice, zbúrala sa stará a postavila sa nová 
fara, ohradil sa celý objekt okolo fary a 
kostola, zrekonštruoval sa kostolík na kal-
várii i kaplnky krížovej cesty, aktívne pomá-
hal i pri výstavbe Domu smútku. Pri týchto 
prácach mu pomáhali mladší i starší farníci, 
ktorí odpracovali stovky hodín. Spomeňme 
aspoň tých, ktorí chodili pomáhať najčas-
tejšie. Boli to: Milan Kucmerka, František 
Kucmerka, Jozef Ďuračka, Hrehor Staňo, 
Jakub Krátky, Rudolf Bubla, Miroslav Fulier 
z  Pozemných stavieb, ale i mnohí ďalší 
Dubničania. Často chodili pomôcť i farníci z 
Kolačína i Novej Dubnice. Pri výstavbe fary 
sa ho niektorí robotníci pýtali, že na čo sú v 
plánoch až tri garáže. No on už vtedy pred-
vídal, že v Dubnici nad Váhom bude pôsobiť 
viac saleziánov, ktorí budú autá pre svoju 
prácu nevyhnutne potrebovať. 

Pri pastoračnej práci mu pomáhali diecézni 
kapláni. V poslednom období mu pomáhal aj 
kňaz na dôchodku vdp. František Fuska. Na 
hospodárskom dvore i v domácnosti pomá-
hali: Jozef Meško a neskôr Jozef Grznár.

Na sklonku života už bol chorý a slabý. No 
i tak pracoval pre rozvoj dubnickej farnos-
ti. O jeho živote a práci sa výstižne vyjadril 
vdp. dekan Bernardín Šipkovský, keď sa s 
ním lúčil na pohrebe. Vtedy o ňom pove-
dal: „Don Jozef Čakánek celý život praco-
val neúnavne, aktívne a zodpovedne. Bol to 
verný služobník Boží. Pracoval aj vtedy, keď 
už nemusel. Unavený, vyčerpaný a zodratý 
zomrel dňa 31.8.1985 vo veku 71 rokov.“ 
Pochovaný je na cintoríne v Dubnici nad 
Váhom.

Štefan Antalík

výZnAmnÉ  JUBIleUm  DonA  čAkánkA 

poDpoRovAl 
žIvú vIeRU

n S donom Jozefom Čakánkom som 
spolupracoval v rokoch 1974 až 1985. 
Bol som kaplánom v Ilave a neskôr 
farárom v Adamovských Kochanov-
ciach. Každý mesiac sme chodili do 
Dubnice nad Váhom na duchovné 
obnovy.

Don Čakánek sa dobre poznal s kňaz-
mi, ktorí pracovali vo výrobe. Tí mu 
pomáhali organizovať pre mladých ľudí 
duchovné cvičenie. I napriek tomu, že 
ho sledovala tajná polícia. Bol veľmi 
pracovitý, veselý a spoločenský. Aktív-
ne podporoval živú vieru. 

V rámci pastoračnej práce sa veľmi 
zaujímal o farníkov. Povzbudzoval ich, 
aby si prehlbovali duchovný život a uro-
bili veľa pre svoju spásu.
Bol hudobne nadaný. Hrával na harmo-
nike a mladých ľudí nacvičoval rôzne 
náboženské piesne, ktoré hrávali na 
duchovných cvičeniach i pri iných prí-
ležitostiach. Snažil sa spestriť boho-
služby veľkou účasťou miništrantov i 
spevákov. Deti pravidelne pripravoval 
na prvé sväté prijímanie i birmovku. 
Všetko sa to dialo počas režimu, ktorý 
nebol priaznivo naklonený Cirkvi.

V tom období sa budovalo sídlisko Nad 
kostolom. V rámci výstavby sídliska sa 
mu i napriek nepriaznivým podmien-
kam podarilo vybaviť stavebné povole-
nie pre výstavbu novej fary.
Svoje nadanie a schopnosti využíval 
aj pri organizovaní brigád. Bolo to pri 
výstavbe fary alebo obnove cirkev-
ných objektov. Do týchto prác sa snažil 
zapojiť mladých i starších ľudí. Podari-
lo sa mu vytvoriť silnú družinu farníkov, 
ktorí pracovali zodpovedne a na brigá-
dy chodili často. Dubničanom neustále 
pripomínal, že to budujú pre seba i pre 
ďalšie generácie. 

Don Jozef Čakánek položil pevné zákla-
dy saleziánskemu dielu v Dubnici nad 
Váhom. V jeho práci pokračovali jeho 
odchovanci a pokračuje i dnešná gene-
rácia saleziánov.

Don Jozef Kosmál SDB
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Bol  to  oBetAvý 
A  stARostlIvý  kŇAZ
n S vdp. dekanom Jozefom Čakán-kom som začal častejšie spolupraco-vať, keď sa začala stavať fara. Bolo vidieť, že pri stavbe dobre rozumie dokumentácii i celkovej problemati-ke. Veď bol tesárom. 

Pri tejto práci mu často pomáhal Štefan Pietka a keď bolo treba niečo odviezť, pomohol Miloslav Pokorný. Bolo dob-ré, že mal široký okruh farníkov, ktorí mu chodili pomáhať. Či už na fare, v kostole alebo na kalvárii. 

Pán dekan Jozef Čakánek bol aj štedrý, často ponúkal, čo si na fare dorobili. Keď boli brigády, gazdinka Mária Čer-ná vždy navarila kvalitný obed alebo večeru.
Pamätám si, že mu robili problémy pri vybavovaní stavebného povolenia na výstavbu fary. No nedal sa odradiť. Toľko chodil po úradoch, až sa mu to podarilo vybaviť. 

Bol to obetavý a starostlivý kňaz. Veľkú pozornosť venoval aj miništ-rantom. Určité obdobie miništrovali i mladé dievčatá. Mali na to určenú jednu omšu. Bolo to niečo nové. V tom období bol kostolníkom starší pán Mar-tin Valúch. Pán dekan Čakánek ma na začiatku roku 1985 zavolal a požiadal, aby som pánu Valúchovi pri tejto práci pomáhal. Odvtedy vo funkcii kostolní-ka pracujem.

Pavol Rajec, kostolník

káZAl  svoJím  žIvotom

n Don Čakánek vedel srdečnosťou prirod-
zene vytvoriť rodinnú atmosféru. Vyžaro-
valo z neho niečo otcovské. Ako mal otvo-
rené srdce, tak bola otvorená aj fara. 

Bol mužom modlitby. Cez modlitbu, ado-
ráciu, vychádzal k ľuďom. Nikdy nechcel 
vynechať breviár. Raz však bol taký unave-
ný, že mi hovoril: „Jožko, modli sa breviár 
nahlas, ja budem aspoň počúvať.“
Bol mužom práce a obety. Nebol direktív-
ny, len prosil o pomoc, napr. pri stavbe fary. 
Mal radosť, vedel oduševniť ľudí. Obklopil 
sa ľuďmi, ktorí boli dobrí odborníci. Bol 
schopný ísť kilometre, aby doviezol niečo, 
čo bolo treba, napr. pri stavbe fary. 

So spolupracovníkmi zachytil každú vrstvu 
mládeže. Spočiatku sa venoval dievčatám, 
duchovne ich formoval. V čase normalizácie 
vedel pripraviť duchovné cvičenia pre 50-
60 mladých. Neveriace deti pozýval, aby sa 
hrali, ale nenútil ich ísť do kostola. Mladým 
zdôrazňoval svätosť a vystríhanie sa hri-
echu. Zopár Vietnamcov z učilišťa pozval 
na štedrú večeru. Boli to úžasné rozhovory. 
Chlapci išli potom na polnočnú. Mal zmysel 
pre humor, bol prirodzene vtipný. Keď sa ho 
ľudia pýtali, prečo preferuje mladých, hovo-
rieval: „Lebo v nich máme budúcnosť.“

Nebál sa žiadneho zastrašovania, pracoval 
s pokorou a Pán mu posielal takých die-

náš  pán  FARáR...
n Pôsobil prísnym dojmom. V nás, 
malých miništrantoch, vzbudzoval 
rešpekt. Keď sme trošku povyrást-
li, akoby tá jeho prísnosť ustúpila do 
úzadia. A možno sa nám to iba zdalo.

Stará dubnická fara mala svoje čaro...  
Nuž a z druhej strany fary... boli jedny 
dvere a tie viedli do herne. A tá herňa 
bola zároveň skúšobňou s nástrojmi a 
zosilovačmi. Skúšali tam muzikanti. 
Občas hrávali i na svätých omšiach, to 
bolo niečo! Aj pre tú herňu mala pre nás, 
krpcov, stará dubnická fara svoje čaro. 
Kľúč býval tuším pod prahom...

Pamätám si z tých čias Silvestre na fare. 
A miništrantské stretká. A polnočnú, pri 
ktorej kostol burácal spevom vianoč-
ných piesní. Za tým všetkým stál on, pán 
farár, a neskôr pán dekan Jozef Čaká-
nek. Dubnická fara bola otvorená pre 
všetkých.... 
Spomínam si, ako sme raz po svätej omši 
stáli pred kostolom a pán dekan šiel 
okolo. Keď zbadal Martu K., neodpustil 
si a odcitoval úryvok z evanjelia, ktoré 
sa v ten deň čítalo: „Marta, Marta, sta-
ráš sa a znepokojuješ pre mnohé veci a 
potrebné je len jedno. Mária si vybrala 
lepší podiel, ktorý sa jej neodníme.“ (Lk 
10, 41-42) ... „Pán dekan, keby mi Mária 
pomohla, mohli sme počúvať obe."

Svoju farnosť mal dobre zmapovanú a 
nikdy nezabúdal na tých, ktorí potre-
bovali pomoc. Kufor svojho žiguli kom-
bi naložil, čo ja viem, čučoriedkami, 
(medom, jablkami), ktoré   nazbieral 
(dostal) a rozviezol ich napríklad viac-
detným rodinám.

Nie som salezián, ale vďaka prítomnosti 
dona Čakánka v mojom živote sa považu-
jem za saleziánskeho odchovanca... Raz 
sme sa ho spýtali: „Pán dekan, prečo ste 
teraz taký smutný?" Jeho odpoveď vo 
mne rezonuje dodnes. „Keď sa postavím 
pred Pána Ježiša a on sa ma spýta: „Čo 
si urobil pre dubnickú farnosť, čo mu 
odpoviem...?" 

Juraj Drobný, kňaz 
(jurajdrobny.blog.sme.sk, skrátené)

DôveRovAl mlADým
n Don Čakánek prišiel do našej farnosti v roku 1969, keď som mala 11 rokov. Ako muž činu a viery začal „orať“. Oslovil nás dievča-tá, či by sme mohli pomôcť pri upratovaní kostola. Postupne sme v nedeľu mávali stretká. 

V lete nás čakali „výlety“, vtedy sa to tak muselo volať, ale boli to duchovné cvičenia. I keď tajní mali, aspoň si to tak mysleli, pána dekana pod „kontrolou“, jeho dôvera v Mat-ku Božiu bola taká silná, že sa nebál risko-vať. Od jedenástich do trinástich rokov sme my, dievčatá, miništrovali. Vždy, keď sa tajní chceli o nás niečo dozvedieť, nepochodili. Pravda, s plným nasadením sa venoval aj chlap-com. Futbal, stolný tenis v sušiarni na fare, kalčeto, činkáreň...ešte teraz ma to napĺňa radosťou, keď si na to spomínam. Na výlety nás pán dekan naložil do auta, ktoré sme volali Barborka. Bolo nás trošku viac a zrazu žandári. „Ľahnite si na podlahu a ostatní seďte tak, aby bolo všetko v poriadku,“ povedal. 

Ako sme dorastali, rozmnožovali sme nábožen-skú literatúru, písali sme na stroji. Začali sme si trošku obzerať chlapcov a naopak. Pán de-kan veľmi dbal na čistotu vo vzťahoch. Keď sme už ako 18-roční išli na stanovačku, dostali sme požehnanie od nášho duchovného „tatu“, ktorý nám dôveroval. Postupom času vznikali pekné manželstvá.

Prišiel čas a Pán si ho povolal k sebe. Nesmie-me zabudnúť ani na gazdinku Marienku. Bola naša duchovná mama, veľmi krásna duša. A čo pán Grznár? Najlepšie metrové koláče piekol len on. A pán Meško? To, čo dokázal vytvarovať z dreva, boli umelecké diela. Šikovné ruky. Daj im, Pane, večné odpočinutie. 

Marta Jureňová

céznych kaplánov, ktorí nasali saleziánske-
ho ducha a v jeho diele pokračovali aj vo 
svojich farnostiach. Nebol žiarlivý, vedel 
sa tešiť z úspechov druhých. Bol veľmi 
vážený v okolí medzi kňazmi, chodievali k 
nemu na rady.

Otcovský duch dona Čakánka mal vplyv 
na kňazské povolania v dubnickej farnos-
ti. Mňa priťahovalo jeho otcovské srdce. 
Keby som nebol pocítil také prijatie na 
fare, možno by som nebol kňazom. Pred 
mojimi primíciami zobrali všetkým oko-
litým dychovkám nástroje, aby nemohli 
hrať. Ale hudba nakoniec aj tak bola. Na 
druhý deň si nás oboch predvolali na okres 
a chceli mu za to zobrať štátny súhlas. 
Don Čakánek vytiahol občiansky preukaz 
a povedal: „ Tu máte, súhlas mi môžete 
zobrať, ale kňazskú identitu mi zobrať 
nemôžete.“ Raz mi povedal: „Jožko, mám 
tú chorobu, čo má veľa ľudí. Tu končíme, 
aby sme potom mohli ďalej žiť.“ Duch by 
bol ochotný pracovať ďalej, ale telo bolo 
zodrané. 

Don Čakánek nebol vychýrený kazateľ, ale 
kázal svojím životom. Veril, že Pán Boh ho 
poslal do Dubnice. Išiel do situácií, ktoré 
boli ľudsky nemožné, a tým vedel odušev-
niť a povzbudiť aj druhých. V čo veril, to 
aj žil. Mal charizmu úcty a lásky k  ľuďom. 
Bol mužom pokory a vďačnosti. 
     

Don Jozef Dvorský SDB

ĎAkUJme ZA skRytú slUžBU 
mnohých svÄtých kŇAZov.  

(pápež FRAntIšek)

12. mája 2014, v deň narodením 
dona Jozefa čakánka, si na neho 

spomenieme v dubnickom 
kostole pri večernej svätej omši 
spojenej s ďalším programom.
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AJ DUBnIcA 
má skAUtov
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n Mnohí Dubničania určite ani netu-
šia, že v podkroví katolíckeho domu 
sídli 52. zbor svätého Juraja. Skau-
ting v Dubnici nad Váhom má dlho-
ročnú tradíciu. Zbor vznikol v roku 
1933, teda pred 91 rokmi. 

V súčasnosti tvorí zbor približne 30 
aktívnych vĺčat, skautov a roverov. 
Zbor tvoria dva oddiely, a to oddiel 
skautov a oddiel vĺčat. Oddiel skautov 
tvoria dve družiny, družina chlapcov 
a družina dievčat - skautiek. Oddiel 
vĺčat tvorí len jedna družina, a to 
chlapcov. Družina vĺčat - dievčat nám 
v zbore, bohužiaľ, chýba. 
 
Náš zbor pravidelne každý rok v lete 
organizuje skautský tábor v okolí 
Dubnice. Napríklad tábor v roku 2013 
sa uskutočnil v Slávnickom Podhorí, 
v roku 2012 v Hornom Srní, ale konajú 
sa aj ďalej od Dubnice. Tábor v roku 
2008 sa konal v spolupráci s českými 
skautmi z Dobré na českom Pochni, 
tábor v roku 2009 neďaleko Banskej 
Štiavnice. Obľúbené je taktiež tábo-
risko v Kubrici. Každý rok sa snažíme 
lokalitu meniť. Ako správni skauti tá-
boríme na lúke a každú noc sa schýli-
me v podsadových stanoch.
Okrem táborov organizujeme víken-
dové chaty, výlety, nocovačky a rôzne 
iné akcie.
 
Stretnutia vĺčat, skautov - chlapcov 
aj skautiek - dievčat sa konajú každý 
piatok od 16.00 do 17.30 v katolíckom 
dome. Viac informácií o našom zbore 
sa dozviete na internetovej stránke 
www.52zborscouting.wbl.sk.

 
Michaela Mičková

n Laické spoločenstvo Tešiteľov a Teši-
teliek Božského Srdca  Ježišovho (LST 
BSJ) je verejným združením veriacich, 
ktorí sa v duchu spirituality inštitútu 
zasväteného života Kongregácie ses- 
tier Tešiteliek Božského Srdca Ježišovho 
a pod vedením tohto inštitútu snažia o 
kresťanskú dokonalosť.

Kongregáciu sestier Tešiteliek Božského 
srdca Ježišovho založila sr. M. Róza Vujtě-
chová a otec biskup Pavol Huyn v r. 1916 
v Brne. Charizmu tejto kongregácie má 
Laické spoločenstvo Tešiteliek a Tešiteľov 
Božského Srdca Ježišovho (LST BSJ).
V r.1984 dostáva spoločenstvo schválenie 
od otca kardinála Jána Chryzostoma Kor-
ca – nesie meno III. RÁD TEŠITELIEK BSJ. 

V r. 1997 boli vyššie uvedené Stanovy 
doplnené a premenované na Štatút laic-
kého spoločenstva Tešiteľov a Tešiteliek 
Božského Srdca Ježišovho (LST BSJ). 
Písomne bol schválený 17. novembra 1997 
Konferenciou biskupov Slovenska, ktorej 
predsedal otec biskup Rudolf Baláž.

cieľom lst BsJ je:
n podávať zmier a útechu Božskému Srd-
cu Ježišovmu v Getsemanskej záhrade, na 
kríži a mysticky trpiacemu vo svätostánku 
podľa vzoru nebeskej Matky, prvej teši-
teľky, rozjímame o Pánovom utrpení, na 
ktoré nás upriamujú viaceré úryvky zo 
Svätého písma: „Smutná je moja duša až 
na smrť! Ostaňte tu a bdejte so mnou!“ 
(Mt 26,38)
n obetovať sa za obrátenie hriešnikov
n obetovať sa za kňazov a všetkých  pra-
covníkov v apoštoláte
n nezištne pomáhať chorým, chudobným 
a opusteným; podporovať dobročinnosť 
vo svete, a tak napomáhať k spáse duší

Láska Pána Ježiša je od mnohých zne-
važovaná a Božské srdce je stále urážané 
nevďačnosťou, pohŕdaním, neúctivosťou, 
svätokrádežami a ľahostajnosťou od mno-
hých ľudí. Podávať zmier znamená s odo-
vzdanosťou do Božej vôle prijímať každo-
denné kríže, vnútorné alebo vonkajšie 
utrpenie a obetovať svoje dobré skutky, 
modlitby a sebazaprenia Pánu Bohu s 
úmyslom zadosťučiniť za urážky, ktorých 

púŤ nA svÄtoRečenIe pápežov 

A po stopách oBľúBených svÄtých

 V spolupráci s cestovnou kanceláriou Tar-Tour 

Plavecký Štvrtok pripravujeme v našej farnosti púť na 

svätorečenie bl. Jána Pavla II. a bl. Jána XXIII. 

Uskutoční sa v dňoch 26.4.-2.5.2014. 

Prihlasovanie: p. H. Jurisová, 0914/194856 alebo 
042/4421110.

 
 

sa mu dostáva od hriešnikov a vlažných 
kresťanov.
      
Keď ľudia môžu Srdce Ježišovo zarmu-
covať, môžu ho aj tešiť.
Naša zmierna obeta pozostáva v tom, že 
sme celý svoj život zasvätili Božskému 
Srdcu Ježišovmu ako náhradu za urážky 
jemu spôsobené.
Podstatou zmieru je obeta a utrpenie 
či už duchovné alebo telesné, ochotne 
prijaté z lásky k Pánu Ježišovi, podľa 
jeho príkladu trpezlivo znášané a v spo-
jení s ním obetované Nebeskému Otco-
vi.

Duchovné povinnosti čle-
na lst BsJ:
Člen LST BSJ sa usiluje plniť si nasledov-
né povinnosti, ktoré ho však nezaväzujú 
pod hriechom:
n denne sa modliť modlitbu „Najdobro-
tivejší Ježišu“ a zasväcujúcu modlitbu
- pravidelná svätá spoveď, podľa mož-
nosti denná účasť na svätej omši a svä-
tom prijímaní
n denná modlitba ruženca – päť desi-
atkov a odporúča sa pridať štvrť hodinu 
rozjímania
n každý štvrtok adorácia pred Bohostán-
kom, ak je taká možnosť, alebo duchov-
né stretnutie s Pánom Ježišom so 
spomienkou na jeho smrteľnú úzkosť na 
Olivovej hore
n podľa možnosti duchovné cvičenia raz 
za rok
n konať skutky sebazaprenia v duchu 
zmieru za urážky spôsobené Božskému 
Srdcu Ježišovmu

Vonkajším znakom Tešiteliek a Tešiteľov 
BSJ je nosenie medailónika, na ktorom 
je vyjadrená duchovnosť spoločenstva: 
„Poklona, nasledovanie, zmier, láska.“
Pozdrav pri vzájomnom kontakte je: 
„Môj Ježišu, pre teba trpieť – v utrpení 
teba tešiť.“

LST BSJ na území SR spadá pod kom-
petenciu vedenia slovenskej provincie 
sestier Tešiteliek BSJ, so sídlom v Bra-
tislave. Organizačné záležitosti Spolo-
čenstva riadi laik – moderátor vybraný z 
členov LST BSJ.

V našej farnosti spoločenstvo LST BSJ 
vzniklo v r.2010. Mávame modlitbo-
vé stretnutia, každý párny štvrtok v 
kaplnke Katolíckeho domu v Dubnici 
n/V.
Ak by niekto cítil povolanie ísť do 
našej Tešiteľskej rodiny, je srdečne 
vítaný.

sestry Tešiteľky

laické spoločenstvo 
tešIteľov  A  tešItelIek 

BožskÉho  sRDcA  
JežIšovho  
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Zo života sv. sestry 
Faustíny kowalskej
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n Na základe potvrdených deklarácií 
dobrovoľníkov Združenia apoštolov 
Božieho Milosrdenstva v Krakove – 
Lagievnikách, bola vo farnosti v Dub-
nici nad Váhom založená formačná 
skupina FAUSTÍNUM. Združenie apo-
štolov Božieho Milosrdenstva „Faustí-
num“ vyrastá z charizmy sv. sestry 
Faustíny, z jej duchovnosti a apoštol-
ského pôsobenia. 

Na vzniku dubnickej formačnej skupiny 
sa významnou mierou podieľali sestry z 
Kongregácie sestier Matky Božieho Milo-
srdenstva (ďalej KMBM) z Košíc, osobit-
ne sestra Inga, ktorá ešte v septembri 
2012 a neskôr v apríli 2013 pricestova-
la do Dubnice nad Váhom, kedy kvali-
fikovaným a zanieteným vystúpením 
priblížila vďačnému auditóriu poslanie 
Božieho Milosrdenstva. Aby na zákla-
de podnetu veriacich mohla kdekoľvek 
vzniknúť formačná skupina Faustínum, 
musia byť splnené dve podmienky: 
súhlas miestneho správcu farnosti a to, 
že vedúcim skupiny musí byť kňaz resp. 
diakon alebo sestra z KMBM. Všetci dob-
rovoľníci formačnej skupiny vyjadrujú 
srdečné poďakovanie  a Pán Boh zaplať 
vedúcemu skupiny vdp. Ing. Mgr. Pavlovi 
Benkovi, toho času nemocničnému kňa-
zovi v Trenčíne a v neposlednom rade 
správcovi farnosti donovi Mariánovi Bie-
likovi za podporu tejto bohumilej aktivi-
ty. Svojím pochopením a súhlasným sta-
noviskom nám všetkým veriacim (nielen 
dobrovoľníkom) umožnili vzdelávať sa 
a duchovne napredovať. Pre úplnosť 
uvádzame, že do Dubnice nad Váhom v 
nepravidelných intervaloch prichádza aj 
sr. Clareta z kláštora  KMBM z Bratislavy, 
ktorá osobitým lektorovaním obohacuje 
naše formačné stretnutia. 

Združenie Faustínum zoskupuje ľudí z 
80 krajín sveta. V tom aj veriacich zo 
Slovenska, ktorí sa môžu rozhodnúť pre 
skupinovú alebo individuálnu formáciu.

Stretnutia dobrovoľníkov formačnej 
skupiny sa uskutočňujú od septemb-
ra 2013 vždy v prvú  nedeľu v mesiaci 
v Kostole sv. Jakuba so začiatkom o 
15.00 hod., kedy sa pred vystavenou 
Sviatosťou oltárnou na úvod modlí mod-
litba v hodine milosrdenstva a Korunka 
Božieho milosrdenstva. Po nej nasleduje 
duchovná prednáška vedúceho skupiny. 
Na tieto stretnutia, ktoré majú cha-
rakter otvorenosti, sú srdečne pozvaní 
všetci ctitelia Božieho milosrdenstva. 

s nápisom: „Ježišu, dôve-
rujem Ti“. Tento obraz má 
svoj pôvod vo videní 22. 
februára 1931, ktoré mala 
sestra Faustína vo svojej iz-
bietke, keď bola v kláštore 
v Plocku. Videla Pána Ježiša 
v bielom rúchu. Pravú ruku 
mal zdvihnutú na požehna-
nie a ľavou rukou sa dotýkal 
miesta na prsiach, odkiaľ 
vychádzali dva jasné lúče. 
Jeden bol červený a zna-
menal krv, „ktorá je živo-
tom duší“. Druhý bol svetlý 
a znamenal vodu, „ktorá 

omilosťuje duše“. Sestra Faustína napísa-
la: „Mlčky som sa zahľadela na Pána, 
moja duša bola preniknutá bázňou, ale 
aj veľkou radosťou.“ Ježiš jej povedal: 
„Tento obraz má pripomínať požiadavky 
môjho milosrdenstva, lebo aj tá najsilnej-
šia viera bez skutkov je márna.“ Pán Ježiš 
jej potom nariadil: „Namaľuj obraz podľa 
toho, ako ma teraz vidíš s nápisom: Ježišu, 
dôverujem Ti.... Sľubujem, že duša, kto-
rá bude uctievať tento obraz, nezahynie. 
Sľubujem jej tiež víťazstvo nad nepriateľ-
mi už tu na zemi a zvlášť v hodine smrti. 
Ja sám ju budem chrániť ako svoju chvá-
lu... Dávam ľuďom nádobu, s ktorou majú 
prichádzať po milosti k prameňu milosr-
denstva. Touto nádobou je tento obraz s 
nápisom: Ježišu, dôverujem Ti...“

Pán Ježiš niekoľkokrát povedal sestre 
Faustíne: „Túžim, aby bol ustanovený svi-
atok milosrdenstva. Chcem, aby sa sláv-
nostne pripomínal prvú nedeľu po Veľkej 
noci. Ľudstvo nenájde pokoja, kým sa 
nevráti k prameňu môjho milosrdenstva. 
Túžim, aby sviatok milosrdenstva bol 
úkrytom a útočiskom pre všetky duše, 
osobitne pre úbohých hriešnikov. V ten 
deň je otvorené vnútro môjho milosrden-
stva. Sú otvorené všetky pramene, cez 
ktoré plynú milosti. Vylievam celé more 
milostí na duše, ktoré sa priblížia k pra-
meňu môjho milosrdenstva.“

Sviatok Božieho Milosrdenstva si nevy-
myslela sv. sestra Faustína. Ona bola iba 
tlmočníčkou žiadosti Ježiša Krista, ktorý 
si želal, aby sa sviatok Božieho Milosrden-
stva slávil prvú nedeľu po Veľkej noci. Stá-
lo to však veľa námahy. Sviatok zaviedol 
Svätý Otec Ján Pavol II.

Sestra Mária Faustína zomrela v povesti 
svätice 5. októbra 1938. Mala iba 33 rokov 
- ako Ježiš Kristus, keď zomrel. Krátky 
život, ale nesmierne plný, veľkolepý...      
Dňa 18. apríla 1993 na Námestí svätého 
Petra v Ríme uskutočnil Svätý Otec Ján 
Pavol II. akt jej beatifikácií a 30. apríla 
2000 jej kanonizáciu. Jej telesné pozos-
tatky spočívajú v sanktuáriu Božieho Milo-
srdenstva v Krakove - Lagievnikach...

FAUstínUm

Dubnická 
formačná  skupina

Dobrovoľníci formačnej skupiny

Tí z Vás, ktorí sa chcú stať dobrovoľníkmi 

dubnickej formačnej skupiny FAUSTÍNUM, 

doposiaľ je nás 29, môžu tak spraviť na 

každom formačnom stretnutí v prvú 

nedeľu v mesiaci. 

n Život sv. sestry Faustí-
ny bol krátky. Prebiehal 
v zátiší malej poľs-
kej dedinky a neskôr v 
skrytosti medzi múrmi 
niekoľkých kláštorov. 
Narodila sa 25. augus-
ta 1905 v dedinke Glo-
gowiec. Pri krste dostala 
meno Helena. Do školy 
začala chodiť, keď mala 
12 rokov a navštevovala 
ju len 3 roky.
 
Na výzvu Pána Ježiša sa 
neskôr rozhodla vstúpiť 
do kláštora. Vtedy mala 19 rokov. Opisuje, 
ako išla do Varšavy a tam ju spočiatku nijaká 
rehoľa nechcela prijať. Po dlhom prosení ju 
napokon prijali do Kongregácie sestier Mat-
ky Božieho  Milosrdenstva (ďalej KMBM), ale 
tam jej predstavená povedala, aby išla ešte 
aspoň rok pracovať a vyrobila si niečo na 
výbavu. Poslušne prijala túto radu. 

Do kláštora vstúpila 1. augusta 1925, už sko-
ro ako 20-ročná. Vo svojom denníčku sa s 
vďačnosťou v srdci vracia k tejto dôležitej 
udalosti: „Mala som pocit, že som vstúpila 
do rajského života. Z môjho srdca vyvierala 
ďakovná modlitba“ (Denníček, 17). Potom 
bola v noviciáte v Krakove, kde dostala 
meno Mária Faustína. Zložila prvé rehoľné 
sľuby a potom 1. mája  1933 večné sľuby.

Ako rehoľná sestra, ktorá zložila sľuby 
poslušnosti, chudoby a čistoty, musela ísť 
tam, kam ju poslali a robiť to, čo jej pove-
dali. A tak roky rehoľného života prežila v 
Krakove, v Plocku a vo Viľne (dnes Vilnius, 
hlavné mesto Litvy - v rokoch 1919 – 1938 
sa toto mesto volalo Wilno a patrilo Poľsku). 
Pretože nemala vyššie vzdelanie, musela 
pracovať ako kuchárka, záhradníčka alebo 
vrátnička. Jej vnútorný život bol napriek 
tomu veľmi bohatý. Bola mystičkou, cviči-
la sa v mlčanlivosti a pokore. Jej denníček, 
ktorý si na príkaz Pána Ježiša viedla a ktorý 
pozostáva zo 6 zošitov, je ozaj výdatným 
zdrojom veľkého duchovného bohatstva a 
poučenia pre náš každodenný život.

Ježiš Kristus bol voči nej neobyčajne šted-
rý. Zveril jej vážnu a dôležitú úlohu: byť 
poslom jeho milosrdenstva pre celý svet. 
Poctil ju darom hlbokej kontemplácie, 
obdaril ju stigmami a dal jej dar vízie. 
Odhalil jej tajomstvá svojho milosrdenstva 
v takom rozsahu, nakoľko sa to len ľudsky 
dá vyjadriť. Okrem toho mala dar proroctva 
a čítania v ľudských dušiach ako páter Pio 
alebo viacerí veľkí svätci. Obdivuhodná bola 
aj jej prísna askéza, pôsty, ktoré si sama 
dávala, akty sebazapierania.

Jedna z najvýznamnejších udalosti v živo-
te sv. sestry Faustíny sa viaže k vyobraze-
niu Milosrdného Ježiša, ktorý je známy 
pod menom Obraz Božieho Milosrdenstva 
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o  RADostI 

n Viete, z čoho má najväčšiu radosť 
naša 17-mesačná Katka? Z jazdy na 
svojom nafukovacom poníkovi. 

Keď jej počas dňa na chvíľu klesne hla-
dina radosti v krvi, dobehne za mnou 
a posunkami, citoslovcami a čarovný-
mi úsmevmi (ktoré zdedila po svojom 
otcovi ) si vymôže, aby som jej pustila 
obľúbené hudobné video s kreslenými 
pretekárskymi koňmi. S očami rozší-
renými od prudkého návalu endorfí-
nov nasadá na svojho tátoša a presne 
2 minúty a 27 sekúnd na ňom cvála s 
takým šťastným výrazom, že máte na 2 
minúty a 27 sekúnd pocit, že ste nikdy 
nič radostnejšie nezažili (kým neprí-
de o pár hodín zase :D). Myslím, že 
videozáznam jej radostnej tváričky by 
mohol veľmi radikálne ovplyvniť predaj 
antidepresív, energetických nápojov a 
instantných káv (aspoň na mňa pohľad 
na Katku  v ružovej cyklistickej helme 
na žltom gumenom poníkovi  pôsobí ako 
ten najinstantnejší životabudič :).

Keby ste sa ma spýtali, z čoho majú naj-
väčšiu radosť moje ostatné deti, musela 
by som chvíľu pouvažovať. A ak by vás 
zaujímalo, čo vie najviac potešiť mňa 
či môjho manžela, pravdepodobne by 
som si na odpoveď vyžiadala symbolic-
ký time-out. Listovala by som v mysli a 
snažila sa nájsť nejaký dôvod, ktorý by 
bol pravdivý a zároveň by znel trochu 
sofistikovane (povedať, že sa teším, keď 
mi manžel z nákupu prinesie slivkový 
jogurt, to je také prízemné :D; a vyznať 
sa, že mám radosť z toho, keď v noci 
prší a ja počúvam klopkanie kvapiek na 
skle okna, to je také príliš poetické :D; 
skrátka náročná otázka :D).  

Každý z nás má svoje dôvody na radostný 
úsmev či smiech (či to, čo občas vyludzu-
jem ja, nech to okoliu pripomína čokoľvek 
od delfína až po hudbu k filmu o Franken-
steinovi ). Radovať sa vo chvíľach, keď 
všetko ide podľa plánu (či dokonca ešte 
lepšie, Boh je predsa ten najlepší Scenáris-
ta ),  to si nevyžaduje žiadnu výnimočnú 
námahu. Sú však aj dni, kedy nám radosť 
príde ako nedosiahnuteľný pocit alebo 
dokonca neprístojnosť. Radovať sa teraz, 
v tejto situácii, v týchto okolnostiach? To 
sa nedá, to nie je v ľudských silách.
Aj obdobie pôstu, a najmä udalosti Veľké-
ho týždňa prežívame v smútku a posvät-
nom tichu. Človeku by sa zdalo, že niet 
dôvodu na radosť. Posledná večera, záhra-
da v Getsemani a jej muky, Judášova zra-
da, Petrovo zapretie, Ježišovo zosmiešňo-
vanie vojakmi a bolestivá smrť. Milujeme 
Ježiša a prežívame s ním Jeho utrpenie. 
Nesmieme však zabudnúť, že dni Veľkého 
týždňa nekončia piatkom (žiaden týždeň 
nekončí piatkom, to už vie aj naša Šarlot-
ka ). Končia víťazne, končia Veľkonoč-
nou nedeľou! V tom spočíva tajomstvo 
našej radosti. 

A zrazu zisťujeme, že radosť nie je pocit. 
Radosť je postoj vykúpeného srdca. Usta-
vičná radosť, o ktorej píše sv. Pavol, je 
nežne zabalená nielen do Ježišovej obety, 
ale i do Jeho zmŕtvychvstania. Cítite sa 
milovaní? Cítite sa ako tí, na ktorých Bohu 
tak veľmi záleží? A viete, že náš Boh je 
víťaz? Je víťazom nad smrťou! O čo ľah-
šie je zrazu uveriť, že je tiež víťazom nad 
všetkým, čo nás chce o našu radosť pri-
praviť. My sa ale máme! (Občas by som si 
to s tou našou Katkou vymenila, ale dnes 
si vravím, a prečo? ) 

Petra Babulíková

n Dlho mi trvalo, kým som našla zmysel v 
triedenom odpade. Fúúúú!!!! V hierarchii 
mojich tisícich dôležitých, predôležitých 
a ultra  dôležitých vecí mi to prišlo ako 
totálna trivialita s kusom vnucujúceho sa 
podozrenia, že niekto namiesto zjedno-
dušenia života, po ktorom prudko piští 
každá časť mojej bytosti, sa kruto zahrá-
va s pokusom roztrieštiť môj život na 
milióny subnedôležitých úkonov spamu-
júcich moju myseľ, kam ktorý odpadok, 
do ktorého druhu koša zaparkovať.

Centrálny ekonomický systém v mojej hla-
ve prerátaval silu nervového vypätia zo 
sústredenia sa, že téglik treba vypláchnuť, 
olej otrieť, usmerňovania seba samej, aby 
som náhodou bezfarebné sklo nehodila do 
farebného,  nehovoriac o nákladoch na 
oplachovania týchto surovín,  energetické-
ho výdaja môjho organizmu na  poskakova-
nie po plastoch......namiesto bezduchého 
zahadzovania všetkých odpadkov do všetko 
prijímajúceho starého dobrého kontajnera, 
ako to bolo kedysi.

Stalo sa, častice zmysluplnosti týchto úko-
nov sa dostali do môjho krvného obehu.
Nielen s tým som mala problém. Keď sa 
zmenili výkazy tvoriace podklad na získa-
nie dotácií pre deti a mládež na nekonečné 
vypĺňanie elektronickej databázy, mohli ma 
pokojne používať ako maxibublifuk dlho-
dobo fŕkajúci bubliny výhrad na nedôve-
rujúcu štátnu mašinériu, neochotnú veriť 
v počestnosť úmyslov, štatistík a papierov 
jednoducho vyplnených podľa skutočností 
ľuďmi, ktorým ide o dobro a naozaj len o 
dobro detí a mladých. 
Aj vtedy som púšťala hromy, blesky z Olym-
pu mojej nasrdenosti (rozumej viac dovnút-
ra ako navonok, pričom sa niečo predralo 
aj von  ), že namiesto priameho kontaktu 
s mladými sa prehĺbi môj priamy kontakt s 
internetom. 
Stalo sa, integrovala som požiadavky v 
duchu - ak chceš dostať (dotáciu), dodaj 
(podklady). Vedela by o tom hovoriť moja 
nočná lampa, ktorá niekedy svieti do noci 
na počítač na mojom stole. 
Nebudem sa čudovať, ak ma ktokoľvek 
pasuje za hundrošku extra kategórie, ne-
ohybnú bytosť, ktorá nemá rada zmeny a 
vyhýba sa im. Ale ruku na srdce, prípadne 
na hlavu, či niekto nemal s takýmito sku-
točnosťami niekedy problém.
Všimla som si, že v istom bode nastane môj 
spýtavý pohľad smerom k Bohu. Čo on na 
toto všetko. Taký ten pohľad....vidíš to? Aj 
ty by si bol  rozhorčený?  Poznáme sa už 
dosť dlho. Takže snažím sa byť otvorená 
pre to,  aká odpoveď príde. Tie spontánne 
myšlienky, intuície, tiché vnuknutia. 

Triedi Boh odpad?  Zrejme áno. Niečo pri 
žatve, niečo po rybolove, niekedy ovce od 
capov, niekedy orezáva vinič, aby hrozno 
malo dosť miazgy a nevysililo sa, alebo 
dá priestor vyrásť zrnu spolu s kúkoľom, 
ale vytriedenie dotiahne do konca. Triedi. 
Možno s tým rozdielom, že Jeho pohnútkou 
je láska. Nie zlosť a nevraživosť. V tom je 
rozdiel. Podstatný a plný nádeje.

Eva Rušínová,
saleziánka

tRIeDI  Boh   
oDpAD?

n Dvere do Laury, oratka, či súkrom-
ného centra voľného času...akokoľvek 
to kto nazve, sa denne otvárajú x-krát. 
Prichádzajú deti, mladí, rodičia, rôzni 
spontánni návštevníci...a tak je to dob-
re. Dvere by vedeli rozprávať. Veď aj 
preto, že sa tak často otvárajú, sú často 
opravované.   
 
Raz ročne sa otvárajú špeciálne. Pre všet-
kých, ktorí si chcú pozrieť, čo všetko sa 
vlastne za nimi deje. Tak je aj nazvaná 
akcia „Čo sa deje za dverami“. Môžu prísť 
rodičia, deti, mladí, sympatizanti, kto- 
koľvek. Tento rok ich prišlo neúrekom. 
Bola to pestrofarebná paráda ľudí, s kto-
rými je radosť sa stretnúť. 

Prezentovali sa všetky možné zoskupenia 
fungujúce v našom centre – tanečný krúžok 
„Na ceste“, gitarový, rôzne vrstovnícke 
skupiny – od predškolákov po maturan-
tov, aj detský zbor 100+1 ovečka. Každý 
si pripravil niečo zaujímavé pre pobavenie 

pootvorené  
dvere 

lAURy 

ostatných a pre prezentovanie sa.  Akciu 
uvádzali animátorky Katka B. a Mária K., 
ktoré to zvládli bravúrne. 
Najkrajšie sú asi tie spontánne momenty na 
konci, keď sa rozdajú koláče, do repertoá-
ru sa dostanú mládežnícke tance a začne to 
hýriť pohybom. 

Tie dvere sa pre vás otvoria aj inokedy. Ste 
vítaní! .)

                                                   Eva

Môžete si to nakoniec pozrieť aj na webe, či fb:
http://scvcdubnica.webnode.sk/https://www.facebook.com/#!/laura.dubnica?fref=tsFo
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n Vždy ma berie  pekná myšlienka z  knihy Kazateľ, kde 
sa píše, že všetko má určenú chvíľu a každá záležitosť pod 
nebom má vhodný čas.... 

Vystihuje to, že aj takú vec, ako je 20-ročné fungovanie 
združenia Laura treba osláviť. Snažili sme sa. Ako to už býva, 
Laurapárty mladšia a Laurapárty pre mládež. Čo mladí majú 
radi, to tvorilo náplň: tanec, tombola, hry, rozhovory. Bonbóni-
kom bola narodeninová čokoláda, pripravená práve pre túto 
príležitosť. Potešila aj nahrávka blahoželania Paulínky Bezec-
nej, ktorá nám na nahrávke dokonca zaspievala. 

 Starší plnili úlohy ako napr. odfotiť sa ako nápis Laura, pohodl-
ným, relaxačným spôsobom si pozrieť určené linky na intenete 
alebo aj robenie cestovinového šalátu. 

Tento už „ikstý“ ročník laurovice zavŕšil nielen oslavu 
združenia Laura, ktorá za dvadsať rokov po celom Slovenku 
urobila pre mladých veľa dobra, ale bol aj istým ocenením 
animátorov, ktorí sú dôležitou súčasťou tohto združenia.                                                                                                                                       
                                                                                                                           

sestra Eva 

Rokov lAURy20
čas  oslavy  alebo  

laurapárty  
na  dvadsiatu
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púŤ choRých 
A tRpIAcIch

FAtImská soBotA 3. máJAv Kostole sv. Jakuba v Dubnici nad Váhom
10.00 modlitba posvätného ruženca, po nej svätá omša s úmyslom:za chorých a trpiacich akýmkoľvek spôsobom

púŤ RoDín
FAtImská soBotA 5. ApRílAv Kostole sv. Jakuba v Dubnici nad Váhom

10.00 modlitba posvätného ruženca, po nej svätá omša s úmyslom:za duchovnú obnovu našej farnosti, za dar viery a pokoj v rodinách, za prvoprijímajúce deti a birmovancov

n Ján Pavol II. a Benedikt XVI. 
prejavovali zvláštnu úctu k Fatim-
skej Panne Márii. Pápež František 
jej zveril svoj pontifikát. 
Hoci viera v súkromné zjavenia nie 
je podmienkou spásy, môžu nám byť 
veľkou pomôckou na našej duchov-
nej ceste. 

Kongregácia pre náuku viery v doku-
mente o Fatime uvádza, že posolstvo 
Fatimy je najprorockejšie zo súčas-
ných zjavení a má veľký dopad na ľud-
ské dejiny a Cirkev. Panna Mária sa od 
13. mája do 13. októbra 1917 šesťkrát 
zjavila trom deťom - Lucii (10), Fran-
tiškovi (9) a Hyacinte (7) v portugal-
skej Fatime. 

Z  máRIInho  sRDcA

Pobožnosť prvých sobôt v mesiaci 
bola známa už aj pred fatimskými 
zjaveniami. V  roku 1912 ju zaviedol 
dekrétom pápež Pius X. 

V roku 1925 Panna Mária ukázala Lucii 
svoje srdce ovinuté tŕním a jeden tŕň 
bodal do jej srdca. Vtedy dieťa Ježiš 
povedalo Lucii: „Maj zľutovanie nad 
srdcom svojej Najsvätejšej Matky 
pokrytého tŕňmi, ktoré jej nevďační 
ľudia v každom okamihu doň vtláčajú. 
A niet nikoho, kto by robil zadosťuči-
nenie, aby vytiahol to tŕnie.“ Panna 
Mária k tomu dodala: „Dieťa moje, 
aspoň ty ma poteš. Povedz všetkým, 
ktorí počas piatich mesiacov v prvé 
soboty pristúpia k sv. spovedi, prijmú 
sv. prijímanie, pomodlia sa ruženec a 
aspoň 15 minút mi budú robiť spoloč-
nosť rozjímajúc o ružencových tajom-
stvách s cieľom, aby ma potešili, sľu-
bujem, že budem pri nich v hodine 
smrti so všetkými milosťami potreb-
nými pre večnú spásu ich duše." 

Ježiš dal Lucii poznať päť druhov urážok a 
rúhaní proti Nepoškvrnenému Srdcu Panny 
Márie, ktoré je počas prvých sobôt treba 
odčiňovať: 
1. Rúhanie proti Nepoškvrnenému počatiu. 
2. Rúhanie proti panenstvu Matky Božej. 
3. Rúhanie proti jej Božskému materstvu. 
4. Skutky tých, ktorí sa snažia verejne 
vštepiť do sŕdc detí ľahostajnosť, pohŕda-
nie či dokonca nenávisť voči Nepoškvrne-
nej Matke. 
5. Skutky tých, ktorí profanizujú obrazy 
Najsvätejšej Panny.

Praktizovanie pobožnosti prvých sobôt je 
možné taktiež v nedeľu po prvej sobote a 
nie je nevyhnutné ísť na sv. spoveď v ten 
deň, ale byť v milosti posväcujúcej. 

K podstatným prvkom fatimského posol-
stva patrí zasvätenie sa Nepoškvrnenému 
Srdcu Panny Márie, ktoré možno často 
obnovovať. 

Ján Pavol II. vysvetľuje, že „zasvätenie 

Predstavila sa ako Kráľovná posvätné-
ho ruženca, pozývala k jeho pravidel-
nej modlitbe, k pokániu a obetám za 
hriešnikov. Naučila deti modlitbu, ktorá 
sa modlí po každom desiatku ruženca: 
Ó, Ježišu, odpusť nám naše hriechy, 
zachráň nás od pekelného ohňa, priveď 
do neba všetky duše, najmä tie, ktoré 
najviac potrebujú tvoje milosrdenstvo. 

Prisľúbila, že kto príjme úctu k jej Nepo-
škvrnenému Srdcu, toho dušu položí ako 
kvet pred Boží trón. Hyacinta preto čas-
to opakovala, že Nepoškvrnené Srdce 
Panny Márie je cestou do neba. Úcta 
k Nepoškvrnenému Srdcu Panny Márie 
úzko súvisí s úctou k Božskému Srdcu 
Ježišovmu. 

pobožnosť 
prvých sobôt v mesiaci 

sveta Nepoškvrnenému Srdcu Panny 
Márie znamená návrat pod kríž Syna. 
Znamená zasvätenie sveta prebod-
nutému Srdcu Vykupiteľa, privede-
nie sveta naspäť ku žriedlu vykúpe-
nia. Vykúpenie vždy bude väčšie ako  
hriech človeka.... 

Sila vykúpenia je nekonečne väčšia 
ako všetko zlo v človeku a vo svete. 
Zasvätenie sa Márii znamená prijatie 
jej pomoci pri obetovaní seba samých 
a celého ľudstva nášmu jedinému 
Spasiteľovi Ježišovi Kristovi“. 

Panna Mária nás najistejšie vedie po 
cestách viery a bezhraničnej dôvery 
k svojmu Synovi Ježišovi Kristovi, aby 
nás mohol oslobodzovať z otroctva 
hriechu mocou svojho nekonečného 
milosrdenstva. 

     
    

Stanislava Prítrská
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pRogRAm 
bohoslužieb na veľkú noc 2014

kRížovÉ cesty počAs pôstU: 
v kostole každý piatok o 17.15 hod.; každú nedeľu na Kalvárii v Dubnici n.V. o 15.00 hod.

spoločná spoveĎ:
v kostole bude v sobotu 12.apríla 9.00 -12.00 hod. a 14.30 – 17.00 hod.; v Prejte v piatok 
11.apríla 10.00 –11.30 a 15.00 – 16.00 hod.

Zelený štvRtok pánoveJ večeRe – 17. ApRílA 2014
- Svätá omša ráno nebude.
- Večerná svätá omša bude v kostole o 18.00 hod., v kaplnke v II. ZŠ o 18.00 hod. a v Prejte 
o 17.45 hod.
- Hodina bdenia s Ježišom v Getsemanskej záhrade sa začne o 20.00 hod. v kostole. Kostol 
bude otvorený do 22.00 hod.

veľký pIAtok – slávenIe UtRpenIA A smRtI pánA – 18. ApRílA 2014
- Dnes je prísny pôst a zdržovanie sa mäsitého pokrmu.
- Ranné chvály s posvätným čítaním budú o 8.00 hod. v kostole.
- Krížová cesta na Kalvárii v Dubnici n.V. bude o 10.00 hod.
- Obrady budú v kostole o 15.00 hod. a v kaplnke v II. ZŠ o 15.00 hod.
- Mládežnícka krížová cesta sa začne o 20.00 hod. pred kostolom. Kostol bude otvorený do 
22.00 hod.

BIelA soBotA – 19. ApRílA 2014
- Ranné chvály s posvätným čítaním budú o 8.00 hod. v kostole.
- Poklona pri Božom hrobe bude 9.00 - 19.00 hod.
- Obrady veľkonočnej vigílie budú len v kostole o 19.30 hod. Začiatok obradov bude pred 
kostolom. Na obrady si prineste sviece.

veľkonočná neDeľA pánovho ZmŕtvychvstAnIA – 20. ApRílA 2014
- Sväté omše budú v kostole: 6.30; 8.00; 9.30; 11.00; 18.00 hod.
V kaplnke v II. ZŠ: 8.00 a 9.30 hod., v Prejte o 8.45 hod.
- Cesta svetla sa začne o 17.30 hod. na Kalvárii v Dubnici n.V., odkiaľ pôjdeme ku kostolu.

veľkonočný ponDelok – 21. ApRílA 2014
- Sväté omše budú len v kostole: 6.30; 8.00; 9.30; 18.00 hod. Svätá omša o 11.00 hod. nebu-
de. V Prejte bude sv. omša o 8.45 hod.

neDeľA BožIeho mIlosRDenstvA –  27. ApRílA 2014
- Slávnostná Korunka k Božiemu milosrdenstvu sa začne o 15.00 hod. v kostole.

        Marián Bielik SDB, farár

Boh sa nikdy neunaví odpúšťaním; to sa skôr my unavíme prosením o jeho milosrdenstvo. Ten, kto nás pozval odpúšťať 
„sedemdesiatsedemkrát“ (Mt 18, 22), dáva nám príklad: On sám odpúšťa sedemdesiatsedemkrát. Znovu a znovu sa 

vracia, aby si nás naložil na plecia. Nik nám nebude môcť zobrať dôstojnosť, ktorú nám dáva táto nekonečná, neustála 
láska. On nám umožňuje zdvihnúť hlavu a začať odznova; s nehou, ktorá nás nikdy nesklame, a ktorá nám vždy vie pri-

navrátiť radosť. Neutekajme od Kristovho vzkriesenia, nepokladajme sa za porazených, nech už sa stane čokoľvek. Veď nič nie je mocnejšie ako jeho život, ktorý nás ženie vpred.
Pápež František, Evangelii gaudium,3 (Radosť evanjelia)
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V prácach na novom kostole sa pokračovalo aj v zime. 
Urobil sa schodík v presbytériu, dokončil sa vchod a 
urobili sa niektoré drobné práce v interiéri. Popri kosto-
le sme dokončili násyp a zabetónovali obrubníky pre 
chodníky. Taktiež sa urobila kanalizácia okolo kostola 
a na parkovisku. 

Chceli by sme ešte naviezť spodnú vrstvu kameňa na 
parkovisko a zabetónovať obrubníky. Potom budeme 
musieť zrejme práce prerušiť, nakoľko nám momentál-
ne nestačia financie. Urobilo sa veľa práce, ale veľa je 
ešte pred nami. 

Pán Boh zaplať za všetky modlitby a finančnú podporu. 

Marián Bielik SDB, farár  

n V roku 1983 založila talianska rehoľ-
ná sestra Elvíra Petrozziová v Saluzze, 
neďaleko Turína, svoj prvý dom zvlášť 
pre mladých ľudí, ktorí mali problém 
s drogami. 

Komunita „Cenacolo – Večeradlo“ bola 
v roku 2009 schválená Benediktom XVI. 
Cez úprimné priateľstvo a dôveru, cez 
spoločnú prácu zakúsia mladí uzdravujú-
cu silu evanjelia. Jedným z nich je mla-
dý Talian Maurizio, ktorý v auguste 2013 
na festivale mladých v Medžugorí, vydal 
spolu s manželkou a deťmi svedectvo o 
účinkovaní Boha vo svojom živote.

Maurizio túžil po slobode, šťastí a dob-
rodružstve. Skončil vo väzení. Jeho 
utrápení rodičia prosili matku Elvíru, 
aby s ním nadviazala kontakt. Elvíra mu 
napísala list. Začínal slovami: „Milé vre-
ce na odpadky!“ „Boli to veľmi nezvyčaj-
né a tvrdé slová, ale napriek tomu som 
mal pocit, že mi ich napísal niekto, kto 
ma chápal.“ Neskôr jej povedal: „Sest-
ra Elvíra, ja nemám vieru.“ Ona odpo-
vedala: „Nerob si starosti. Ver mne, ja 
vieru mám a verím aj za teba.“ Maurizio 
sa rozhodol vstúpiť do Cenacola a Elví-
ra si často musela vypočuť jeho slová: 
„Neverím v Boha!“ Ona mu zakaždým 
odpovedala: „Ale Boh verí v teba!“ „Cez 
sestru Elvíru Boh prišiel ku mne. Naučil 
som sa ho milovať.“ 
Po návrate z Cenacola mu Boh daroval 
manželku Paolu a jej zásluhou našiel 
cestu k hlbšej viere. Paola potratila tri 
dievčatká a lekári jej radili neriskovať 
život. Bol to pre oboch ťažký boj vie-
ry. Oni darovali Bohu rok pri opuste-
ných deťoch v Brazílii a on dopustil, aby 

nemali vlastné. V mod-
litbe spoznali, že majú 
opustiť Taliansko a pridať 
sa k brazílskej komunite 
Cenacolo. Prijali 80 detí 
z ulice a žili ako misioná-
ri z Božej prozreteľnosti 
bez istôt. Deväť mesiacov 
potom sa im narodil syn a 
po ňom ďalších päť. Po 
niekoľkých rokoch prišlo 
do Cenacola šesť chlap-
cov - súrodencov. Mauri-
zio si kládol otázku: „A čo 
keby sme deti prijali do 
našej vlastnej rodiny?“ 
Mal mnoho pochybností a prosil si od Boha 
znamenie cez sestru Elvíru. Ona nič netu-
šila a poslala mail s prosbou, či by tie deti 
nechceli v slobode prijať. Paola sa priznala, 
že potajomky žiadala od Boha to isté zna-
menie. Maurizio na súde na otázku, koľko 
mesačne zarábajú, udivenej psychologičke 
odpovedal: „Je mi ľúto, nič, nič!...Máme 
vieru v Boha a veľké prianie týmto šiestim 
deťom darovať rodinu.“ Ona sa so slzami 
v očiach išla porozprávať so sudcom. „Tak 
sa naša rodina rozrástla o šesť chlapcov a 
nikdy sme to neoľutovali.“ 

Po čase navštívili hrob Jána Pavla II. „...roz-
právali sme našim dvanástim chlapcom, že 
tento Svätý Otec veľmi miloval deti. Prišli 
sme, aby sme mu ďakovali, ale teraz si od 
neho môžu aj oni niečo vyprosiť. Modlili 
sme sa v tichu každý sám... V autobuse som 
sa trošku zvedavo pýtal našich chlapcov, 
o čo prosili. A oni zvolali jedným hlasom: 
„O sestričku!“ O deväť mesiacov neskôr, 2. 
apríla, v deň výročia úmrtia bl. Jána Pav-
la II., sa narodila Maria Chiara Luce. Počas 

celého tehotenstva nosila Paola na svo- 
jom lone obrázok pápeža Wojtylu... den-
ne sme sa modlili a prosili ho o zázrak. 
Boh vypočul modlitbu detí.“

Pred pár mesiacmi pribudol do rodi-
ny Federico, narodil sa s Downovým 
sydrómom. Tieto deti „sú zvlášť čistí 
ľudia... Je naozaj pekné, ako sa Boh o 
nás stará. Chce našu lásku cez Federica 
očistiť, aby sa stala nezištná.“

„...som človek, ktorému nikto neveril. 
Teraz som už 20 rokov ženatý, svoju 
ženu som nikdy nepodviedol a s pomo-
cou Božou ju ani nikdy nepodvediem. 
Tajomstvo šťastného manželstva je Boh. 
Ak chcete byť opravdivo šťastní, zvoľte 
si Boha za stredobod vášho života.“

Spracovala Stanislava Prítrská, podľa 
časopisu Víťazstvo Srdca, č. 96.

keĎ DôveRUJeme BohU

Fo
to

: 
ar

ch
ív

 č
as

op
is

u 
Ví

ťa
zs

tv
o 

Sr
dc

a

Za všetky milodary chceme úprimne poďakovať 

a zvolávame Božie požehnanie na všetkých darcov.

kto by chcel prispieť priamo na účet, číslo účtu je 

63660225/0900.


